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رییس پلیس آگاهی استان اصفهان  خبر داد:

دستگیری کلاهبردار 15 میلیاردی در شهرضا
رییس پلیس آگاهی اســتان اصفهان از دســتگیری کلاهبردار ۱۵ میلیاردی در شهرضا خبر داد.

حسین ترکیان گفت: در پی شکایت یکی از شــرکت های ترابری شهرضا مبنی بر کلاهبرداری ۱۵ 
میلیارد ریالی فردی از این شرکت موضوع در دستور کار آگاهان پلیس آگاهی قرار گرفت.

سرهنگ حســین ترکیان افزود:در تحقیقات مشخص شد راننده یک دســتگاه کامیون با ارائه 
مدارک هویتی و پلاک جعلی محمولــه ۲۲ تنی لوله آهنی پروفیل بــه ارزش ۱۵ میلیارد ریال را 
تحویل گرفته تا به شرکتی در تهران منتقل کند که پس از عدم تحویل بار در مقصد، شاکی متوجه 

کلاهبرداری و سرقت بار  خود می شود.
رییس پلیس آگاهی اســتان اصفهان گفت: با انجام تحقیقات تخصصــی هویت فرد کلاهبردار 
شناسایی و در یکی از استان های غربی کشور دســتگیر و به پلیس آکاهی استان اصفهان منتقل 
شد.سرهنگ ترکیان افزود: این متهم به کلاهبرداری از این شــرکت اعتراف و به مراجع قضایی 

معرفی شد.

شهردار شهرضا خبر داد:

یادواره شهید حاج ابراهیم همت برگزار می شود
شهردار شهرضا از برگزاری یادواره شــهید حاج ابراهیم همت با عنوان »روایت همت« در شهرضا 
همزمان با سالروز این شهید بزرگوار خبر داد.حمید شــهبازی در گفت وگو با خبرنگار مهر با اشاره 
به برگزاری یادواره شهید حاج ابراهیم همت و شهدای گرانقدر شهرستان شهرضا با عنوان »روایت 
همت« اظهار کرد: این اقدام در راستای زنده نگه داشتن یاد شهدا و به گونه ای ادای دین به مقام 
ایشان برگزار می شود.وی با اشاره به اینکه برگزاری یادواره شهدا در واقع یادآوری رشادت مردانی 
است که با جان خود پای ایران ایستادند، ادامه داد: مخاطب اصلی این یادواره ها در گام نخست 
مسئولان هستند که باید منش این شــهدا را سرلوحه کار خود قرار دهند.شــهردار شهرضا گفت: 
معرفی شهدایی همچون سردار شــهید همت به نسل جوان از دیگر اهداف برگزاری یادواره شهدا 
است و باید هر کس به اندازه توان خود در این زمینه ورود کند.شهبازی با بیان اینکه یادواره سردار 
شهید حاج ابراهیم همت و شــهدای شهرستان شــهرضا همزمان با روز حماسه و ایثار شهرضا و 
سالروز شهادت این شهید بزرگوار برگزار خواهد شد، اضافه کرد: این یادواره پنجشنبه ۱۷ اسفند 
ماه ساعت ۱۹ در شهرضا، محله سروستان برگزار خواهد شد.وی ادامه داد: سردار فدوی، جانشین 

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی مهمان ویژه این برنامه است.

رییس اداره اوقاف و امور خیریه فلاورجان اعلام کرد:
وقف برای برگزاری یادواره شهدا در فلاورجان

 رییس اداره اوقاف و امور خیریه فلاورجان از وقف قطعه زمینی به منظور بزرگداشت یاد و خاطره 
شهدا و کمک به نیازمندان در این شهرستان خبر داد.فرهاد عرب در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار 
کرد: یک وقف جدید در زمستان سال جاری از ســوی یک واقف نیک اندیش در این شهرستان 

به ثبت رسید.
وی افزود: صغرا اسدی اجگردی، مادر شــهید عباس کیانی قطعه ای زمین به مساحت ۵۰۸ متر 
مربع واقع در شهرستان فلاورجان، شهر بهاران، جاده امامزاده سیدمحمد اجگردی را به نیت اجرای 
امور فرهنگی و به منظور بزرگداشت یاد و خاطره شهدا و همچنین کمک به نیازمندان و مستمندان 
وقف کرده است.یادآور می شود، شــهید عباس کیانی از شهدای شهرستان فلاورجان است که ۱۰ 
اردیبهشت ماه ١٣۴٢ دیده به جهان گشود و در تاریخ چهارم فروردین ماه ١٣۶١ در سن ١۹ سالگی 

به درجه رفیع شهادت نائل شد.

هم زیستی مسالمت آمیز اقوام ایرانی در گوشه ای دنج و زیبا از استان اصفهان؛

اینجا »فریدن« است

 نمونه یک هم زیستی مسالمت آمیز اقوام ایرانی را می توان 
در منطقه فریدن استان اصفهان با حضور پنج طایفه فارس ، 
ترک ، بختیاری، گرج  و ارامنه مشــاهده کرد.به گــزارش خبرگزاری ایمنا از 
اصفهان، در طول تاریخ کشورمان ایران، اقوام و قومیت های مختلفی از جمله 
کرد، لر، ترک، بلوچ، ارامنه، گرج و دیگر قوم ها زندگی کردند؛ این اقوام از دیرباز 
در جغرافیای ایران ساکن بوده اند و در کنار یکدیگر هم زیستی مسالمت آمیزی 
داشته اند. یکی از نمونه های این هم زیستی مسالمت آمیزی را می توان در 
شهرستان فریدن در استان پهناور اصفهان مشاهده کرد.این منطقه واقع در 
غرب استان اصفهان و در نزدیکی استان چهارمحال وبختیاری در یکی از مناطق 
سردسیر و کوهستانی و خوش آب و هوای استان در دل سلسله جبال زاگرس 
مرکزی است.منطقه فریدن شامل چهار شهرستان غربی استان اصفهان با 

نام های چادگان، فریدن، فریدون شهر و بویین میاندشت است.

قدمت حضور اقوام در منطقه فریدن
نورا... عبداللهی، معاون صنایع دستی و گردشگری مدیرکل میراث فرهنگی 
استان اصفهان در گفت وگو با خبرنگار ایمنا در چادگان اظهار کرد: در منطقه 
فریدن پنج طایفه فارس ، ترک ، بختیاری، گرج و ارامنه ساکن هستند.وی 
ادامه داد: گرجی ها و ارامنه حدود ۴۰۰ سال و از زمان شاه عباس اول به این 
منطقه آمدند و ترک ها از هزار سال پیش در این منطقه ساکن بوده اند، در 
شهرستان چادگان حدود سه چهارم جمعیت را ترک ها و حدود یک سوم 
را بختیاری ها تشکیل می دهند.معاون صنایع دستی و گردشگری مدیرکل 
میراث فرهنگی استان اصفهان خاطرنشان کرد: آداب و رسوم بختیاری ها 
و ترک های منطقه شبیه یکدیگر است، در طول زمان این دو قوم با یکدیگر 
تلفیق شده اند و تفاوتشان در برگزاری مراســم عزاداری ماه محرم است 
که در مناطق ترک نشین باشکوه تر برگزار می شود.عبداللهی تاکید کرد: در 
بعضی روستاهای این منطقه همچون کمیتک، علی آباد و فراموشجان که 
از روستاهای شهرستان چادگان هستند، مردم به دو زبان لری بختیاری 
و ترکی صحبت می کنند و در روســتای مشهد کاوه تنها خاندان »ابدالی« 
بختیاری هستند.وی درباره اقوام گرج و ارامنه گفت: ارامنه ساکن در منطقه 
فریدن در نواحی شهرستان بوئین میاندشت ساکن هستند، اما طی صد 
سال اخیر بعضی ارامنه در روســتاهای اطراف شهرستان چادگان-قلعه 
شاهرخ، علی آباد و روســتایی قدیمی تر به نام استل بردی که امروزه تنها 

بقایایی از آن مانده است، ساکن بودند.

موقعیت جغرافیایی منطقه فریدن
موقعیت جغرافیایی منطقه فریدن از شمال با شهرستان خوانسار، از جنوب با 
استان چهارمحال وبختیاری، از شرق با شهرستان تیران و از غرب با استان های 
مرکزی و لرستان همجوار است.در این منطقه اقوام ترک، لر، ارامنه و گرج در 
کنار یکدیگر زندگی می کنند. فریدن جزو مناطق ییلاقی قوم بختیاری است 
که عشایر در کوچ سالانه این منطقه را به عنوان اقامتگاه بهاره و تابستانه خود 
انتخاب می کنند.قوم لر به دو شاخه هفت لنگ و چهارلنگ تقسیم می شود، 
لرهایی که در چهارمحال وبختیاری و فریدن ساکن هستند از طایفه چهارلنگ 
محسوب می شوند و لرهای هفت لنگ بیشتر در اندیکا، دزفول، لالی و شوشتر 

زندگی می کنند.قوم لر در این منطقــه با گویش بختیاری صحبت می کند و 
بسیار به میهمان نوازی معروف هستند و غذای مورد علاقه آن ها برای پذیرایی 
از میهمان کباب بره اســت که در مراسم عروسی نیز پخته می شود.سوغات 
اقوام بختیاری لبنیاتی همچون ماست، دوغ، کشک خشک، کره و قره قروت 
است و از دیگر خوراکی ها نانی محلی به نام »نان تیری« است که با آرد بلوط 

و روی وسیله ای به نام توه و روی آتش پخته می شود.

آداب و رسوم و لباس محلی بختیاری
در مراسم عروسی، رقص هایی همچون رقص یک پا، رقص دستمال بازی، 
رقص شمشــیر و »رزم چوب بازی« وجود دارد که رقص محلی مرسومی 
اســت. زنان قوم بختیاری در فریدن از لباس های محلی همچون مینا، 
کله چه، دامن قر و لباس بلند و مردان بختیاری از دَبیت، جوقا و کلاه نمدی 

»کلاه خسروی« استفاده می کنند.

اقوام ترک در چادگان
با توجه به پراکندگی قوم ترک در این منطقه، سه چهارم آن ها در شهرستان 
چادگان ســاکن هســتند و بعضی روســتاهای این شهرستان همچون 
روستای فراموشجان و مشــهد کاوه نیز به زبان ترکی قشقایی و به زبان 
لری، ســخن می گویند.ترک های ســاکن در این منطقــه دارای آداب و 
سنن مخصوص خود هســتند. در گذشته برای مراســم عروسی، آش 
محلی »شله کشــک« از جمله برنج، کشک و حبوبات می پختند و داخل 
مجمعه های مسی می ریختند و سازهای محلی همچون »ساز و نقاره« 
را می نواختند.مردم هنوز رسم ساز محلی خود را حفظ کرده اند و علاوه بر 

عروسی ها، در اعیاد بزرگ شیعیان همچون عید غدیر و نیمه شعبان این 
ساز را می نوازند؛ آش محلی »شله کشک« را در مراسمی همچون یلدا روی 
آتش می پزند و لباس های محلی را در جشن حنابندان عروسی می پوشند.

اقوام گرج و ارامنه و لباس های محلی ترک های فریدن
قوم ترک ســاکن در فریدن لباس های محلی زیبایی دارند، لباس زنان 
شان از دامن مخمل و روسری ابریشمی بافته شده است و مردان لباسی 
به نام »دن آرخالوق«، کلاه نمدی و کفش های سفید رنگی به نام »ملیکی« 
به پا می کنند. از تولیدات محلی ترک های قشــقایی محصولات لبنیاتی، 
دامپروری و تولید گوشت است.برای آشنایی با اقوام گرج ساکن در فریدن 
باید به سمت میاندشت و فریدون شهر برویم. گرج های این منطقه از زمان 
شاه عباس صفوی به اینجا آمده اند و از همان ابتدا به دو گروه تقسیم شدند. 
شعبه شمالی به سمت دشــت آمدند و میاندشت را برای زندگی انتخاب 
کردند و شعبه جنوبی به سمت کوهستان و فریدون شهر رفتند.بعضی آداب 
و رسوم گرجی  ها همچون رسم »شال درازی« توســط پسران نوجوان و 
رسم »علفات« که یک شب قبل از سال تحویل انجام می شود با ترک های 
منطقه مشترک است.از حدود ۲۵ روستای ارمنی نشین در منطقه فریدن، 
امروزه تنها روستای »زرنه« از توابع شهرستان بوئین میاندشت باقی مانده 
است و ساکنان این روســتا در کنار دیگر اقوام آداب و رسوم خود را حفظ 
کرده اند.صنایع دستی مردم این منطقه از جمله قالی بافی، جاجیم بافی، 
گلیم بافی و خرسک بافی از گذشته میان زنان رایج بوده است. در گذشته 
زنان خامه های مورد نیاز برای قالیبافی را به وسیله گیاهی به نام »رنداس« 

و پوست گردو رنگ می کردند که رنگ ثابتی داشته است.

 نماینده ولی فقیه و امام جمعه کاشــان با اشاره به 
اهمیت ســلامت در جامعه و نقش مهم آن در دین 
مبین اسلام، گفت: خیرین نقش مهم و موثری در 
ارتقای ســلامت جامعه دارند.به گزارش خبرگزاری 
ایمنا از اصفهان، حجت الاسلام سید سعید حسینی 
در مراســم افتتاح مرکز ســی تی آنژیوگرافی قلب 
بیمارستان شهید بهشتی کاشان با اشاره به اهمیت 
ســلامت در جامعه و نقش مهــم آن در دین مبین 
اســلام، اظهار کرد: خیرین نقش مهم و موثری در 
ارتقای سلامت جامعه دارند.وی به نیازهای کنونی 
شهرستان در این بخش اشــاره کرد و افزود: امروز 
شهرستان کاشــان با وجود داشــتن مراکز درمانی، 

نیازمند دست یاری خیرین بخش سلامت منطقه 
است تا بتواند در بخش مختلف درمانی تقویت شود.

امام جمعه منطقه کاشان با بیان اینکه این شهرستان 
مستعد تبدیل شدن به قطب درمانی شمال استان 
اصفهان است، تصریح کرد: یکی از تصمیمات صورت 
گرفته تکمیل بیمارستان بقیه ا... الاعظم )عج( است 
که امید اســت با حمایت خیرین و دولت این مهم 
محقق شود.مصطفی معینی، منتخب مردم کاشان 
و آران و بیدگل در مجلس شورای اسلامی نیز با تاکید 
بر لزوم پیاده سازی نظام شایستگی در ارکان دولت، 
اظهار کرد: توجه دادن به علوم شــناختی و توجه به 
اقتصادی که بیش از چند سال رشد آن در حد صفر 

بوده است و همچنین لزوم خدمت رسانی شبانه روزی 
در همه مدیریت ها بسیار مهم است.وی با اشاره به 
اینکه این دو شهرستان کاشان و آران و بیدگل نزدیک 
به سه سال بدون نماینده بوده است، افزود: واقعیت 
این است که شنیدن صدای مردم بسیار مهم است؛ 
آنچه که امروز برای آینده جوانان مهم است امید دادن 
به آینده اســت و امید دادن به آینده در برآیند اعمال 

مدیران کشور نمایان خواهد شد.

امام جمعه کاشان:

خیرین نقش بسزایی در ارتقای سلامت جامعه دارند

 همزمان با سراسر اســتان زنگ نیکوکاری با حضور جمعی از مســئولان و دانش آموزان در دبستان دخترانه انقلاب شــهر فلاورجان نواخته شد.به گزارش نیوز 
فلاورجان،در سیزدهمین روز از اســفندماه۱۴۰۲ زنگ نیکوکاری با حضور حجت الاسلام محمدقدوسی امام جمعه فلاورجان،سیدمحمدخلیلی مدیرآموزش و 
پرورش،کاظم زاده رییس کمیته امداد امام)ره(،معصومه مختاری سرپرست معاونت پرورشی،عنبری کارشناس سازمان دانش آموزی در دبستان انقلاب )۱( 
به صورت نمادین نواخته شد.در این مراسم حجت الاسلام قدوسی، امام جمعه فلاورجان با بیان اینکه سعادت جامعه در گرو کمک کردن به دیگران است عنوان 
کرد: اگر انسانی مشکل بنده دیگری را حل کند خداوند از او راضی تر خواهد بود یاد بگیریم و یاد دهیم به دیگران کمک کنیم و دست یکدیگر را بگیریم.مدیر آموزش 
و پرورش، هدف از برگزاری جشن نیکوکاری را ترویج فرهنگ خیر و احسان دانست و اظهار داشت: اهمیت شتافتن برای امر خیر و آن هم احسان و نیکوکاری و 
دستگیری از نیازمندان در مبانی اسلام بسیاری مورد تاکید است و توسعه فرهنگ نیکوکاری و احسان باید از کودکی به کودکان یاد داده شود.کاظم زاده، رییس 
کمیته امداد نیز گفت:خانواده های نیازمند زیادی در جامعه ما وجود دارد که در چنین مناسبت هایی در انتظار دستان سخاوتمند مردم هستند و همه کمک هایی 

که در مدارس جمع آوری می شود، ۱۰۰ درصد به دانش آموزان نیازمند همان مدارس پرداخت می شود.

خبر روزنواختن زنگ نیکوکاری در مدارس فلاورجان

عکس خبر

 کشف سیگارقاچاق در 
تیران وکرون

بیش از ۲۰ هزارنخ سیگارقاچاق در 
تیران و کرون کشف و توقیف شد.به 
گــزارش خبرگزاری صدا و ســیما،  
فرمانده انتظامی شهرســتان تیران 
وکرون گفت: ماموران واحد گشــت 
کلانتری ۱۱ تیران حین گشــت زنی 
فعــال و هدفمنــد در ســطح حوزه 
اســتحفاظی خود به یک دســتگاه 
خودروی ســواری مشکوک و جهت 

بررسی آن را متوقف کردند.

رییس کمیته امداد تیران و کرون:
کمک های مردمی کمیته امداد تیران 50 درصد افزایش 

یافته است
رییس کمیته امداد تیران و کرون گفت: میزان کمک های مردمی کمیته امداد این شهرستان در سال 
جاری در مقایسه با سال گذشته ۵۰ درصد افزایش یافته است.اردشیر فرخ وند در گفت وگو با ایسنا از 
افزایش درآمدهای مردمی کمیته امداد تیران و کرون خبر داد و اظهار کرد: امسال کمک های مردمی 
این شهرستان برای حمایت از مددجویان کمیته امداد به ۲۰۰ میلیارد ریال رسیده است.وی با بیان 
اینکه این کمک ها به صورت نقدی و غیرنقدی اســت، افزود: بیش از ۵۰ درصد کمک ها غیرنقدی 
بوده که ارزش دارایی آنها قابل توجه و مورد نیاز اساسی خانوارها محسوب می شود.رییس کمیته 
امداد تیران و کرون، ادامه داد: فعالان صنفی مثل مرغداری ها، کارخانه داران و فروشگاه های بزرگ 
در تامین مایحتاج خانواده های تحت پوشــش نهادهای حمایتی همکاری دارند و همین کمک ها 
گره گشای آنان خواهد بود.به اعتقاد وی، بدون مشارکت خیران و آحاد جامعه، تامین نیازهای افراد 

تحت پوشش کمیته امداد میسر نبوده و اعتبارات دولتی کفاف نمی دهد.
فرخ وند با اشاره به ۱۸۰۰ دانش آموز نیازمند، خاطرنشان کرد: حامیان و خیران با کمک های خود گره 
از مشــکلات این خانواده ها باز کرده اند و همین مساعدت ها باعث شده علاوه بر رفع نیاز تحصیلی 
در حل مشکلات زندگی و شب عید آن ها نیز موثر باشد.به گفته وی، پنج مرکز نیکوکاری در تیران و 
کرون تاسیس شده که امر جمع آوری و توزیع کمک های مردمی را انجام می دهد که همین مراکز 
در اعتمادسازی و افزایش مشارکت مردمی نقش مهمی را ایفا کرده اند.رییس کمیته امداد تیران و 
کرون با بیان اینکه مشکلات معیشتی بر زندگی مردم و میزان مراجعه به مراکز نیکوکاری را افزایش 
داده، گفت: توزیع اعتبارات اشتغال زایی در کاهش جمعیت افراد تحت پوشش و رفع نیاز موثر بوده 
ولی باید علاوه بر رفع گره های اقتصادی به اقشار آسیب پذیر در خودکفایی کمک شود.وی اشتغال، 
مسکن، درمان و تحصیل را از مهم ترین نیازهای مددجویان کمیته امداد تیران و کرون اعلام کرد و 
گفت: با کمک های مردم و بسته های حمایتی دولت بخشی از این نیازها تامین شده ولی به حمایت 
بیشتر از این قشر نیا ز است.فرخ وند اضافه کرد: ۳۰۰ خانوار از مددجویان کمیته امداد تیران و کرون 
فاقد مسکن هستند و همین موضوع مشکلات زیادی را برای آنان ایجاد کرده و سهم زیادی از درآمد 

سرپرست خانواده و کمک های مردمی باید به اجاره بها اختصاص یابد.

اعزام 520 نفر از دانشجویان کاشانی به اردوی راهیان نور
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج کاشان از اعزام ۵۲۰ دانشجوی کاشانی به اردوی راهیان نور خبر داد.

سرهنگ کریم اکبری در گفت وگو با خبرنگار تســنیم در کاشان، از اعزام دانشجویان دانشگاه های 
کاشان به اردوی راهیان نور از کاشــان خبر داد و اظهار داشــت: جمعی از خواهران دانشجو از سه 

دانشگاه شهرستان کاشان به اردوی راهیان نور اعزام شدند.
وی با بیان اینکه دانشجویان از طریق چهار دستگاه اتوبوس به مناطق عملیاتی جنوب کشور اعزام 
می شــوند، افزود: در این مرحله از اعزام دانشــجویان به اردوی راهیان نور مناطق عملیاتی جنوب 
کشور ۱۶۰ دانشجو اعزام شــدند و پنج روز نیز این اردو به طول می انجامد .فرماندار ناحیه مقاومت 
بسیج شهرستان کاشان با بیان اینکه برنامه های مختلف فرهنگی و مذهبی برای شرکت کنندگان در 
اردوی راهیان نور پیش بینی شده است، ابراز داشت: مرحله دوم از اعزام دانشجویان نیز جمعی از 
دانشجویان علوم پزشکی به اردوی راهیان نور اعزام می شوند.وی با بیان اینکه طی روزهای آتی نیز 
۹ دستگاه اتوبوس شامل جمعی از دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی کاشان به اردوی راهیان نور 
اعزام می شوند، گفت: در مجموع نیز در این مرحله از اعزام دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی نیز ۳۶۰ 
نفر اعزام می شوند.اکبری با بیان اینکه اعزام به اردوی راهیان نور از اقشار مختلف مردم اعزام صورت 
می گیرد، تصریح کرد: پیش از این نیز دانش آموزان کاشانی به اردوی راهیان نور اعزام می شوند و 

اقشار مختلف مردم نیز بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته اعزام می شوند.

اخبار

افزایش قیمت سرویس 
 مدارس تیران خانواده ها 

را دغدغه مند کرده است
 مدیر آموزش و پرورش تیــران و کرون گفت: 
افزایش دو برابری قیمت ســرویس مدارس 
در ســال تحصیلــی کنونــی، خانواده هــای 
دانش آمــوزان به ویژه اقشــار آســیب پذیر را 
دغدغه مند کرد.به گزارش خبرگــزاری ایمنا از 
اصفهان، حسین صائبی در مراسم نواختن زنگ 
جشن نیکوکاری در مدرســه ابتدایی دخترانه 
برکت تیــران به هزینه هــای تحصیلی دانش 
آموزان اشــاره و اظهار کرد: بیشــتر خانواده ها 
به ویژه افراد آســیب پذیر و نیازمند حمایت در 
تامین هزینه ها دچار مشکل و نگرانی می شوند.

وی با بیان اینکه از دانش آموزان نیازمند حمایت 
می شــود، افزود: خیران برای گره گشــایی از 
هزینه های این دسته از افراد همکاری خوبی در 
خرید لوازم التحریر و پوشاک دارند اما بعضی 
از هزینه ها قابل مدیریت است.مدیر آموزش 
و پــرورش تیران و کرون با اشــاره بــه هزینه 
ســرویس مدارس در این منطقه خاطرنشان 
کرد: در آغاز سال تحصیلی فعلی شاهد افزایش 
کرایه سرویس مدارس بودیم که این موضوع 
قابل مدیریت بوده تا این حجم سنگین به مردم 
تحمیل نشــود.صائبی ادامه داد: خانواده های 
نیازمند در تامین این هزینه ها با مشکل روبه رو 
شده اند و باید به آن ها کمک ویژه ای اختصاص 
پیدا کند.وی با بیان اینکه مسئولان شهری باید 
نســبت به دغدغه های خانواده ها توجه کنند، 
اضافه کــرد: انتظار داریم تــا افزایش قیمت را 
در ســال آینده با توجه به رشد چشم گیر آن در 
سال جاری شــاهد نباشیم.اردشیر فرخ وند، 
مدیر کمیته امداد تیران و کرون در این مراسم 
به خدمات این نهاد حمایتــی به خانواده های 
دانش آموزان نیازمند اشاره کرد و گفت: ۱۸۰۰ نفر 
از دانش آموز این شهرستان تحت حمایت کمیته 
امداد هستند و از حمایت های این نهاد بهره مند 
می شوند.وی افزود: حمایت های کمیته امداد 
پاسخگوی نیاز این قشر و ســایر مددجویان 
نیســت؛ اما همراهی خیــران و حامیان ایتام 

توانسته در رفع مشکل کمک کند.

با مسئولان

استان



بر اســاس آخرین آمار اعلام شــده از ســوی دفتر 
مطالعات پایه منابع آب، در بازه زمانی ابتدای سال 
آبی تا دوازدهم اسفند، ورودی آب به سدهای کشور 
نسبت به مدت زمان مشابه ۱۲ درصد کاهش یافته 
است.به گزارش خبرگزاری ایمنا، بر اساس آخرین 
آمار اعلام شــده از ســوی دفتر مطالعات پایه منابع 
آب، از ابتدای ســال آبی تا دوازدهم اســفند، ارتفاع 
کل ریزش های جوی کشور معادل ۱۱۴.۱ میلی متر 
بوده است. این مقدار بارندگی نسبت میانگین دوره 

مشابه درازمدت ۱۵۱.۸ میلی متر ۲۵ درصد کاهش 
و نسبت به دوره مشابه ســال آبی گذشته که عددی 
معادل ۱۳۳.۲ میلی متر بــوده ۱۴ درصد کاهش را 
نشان می دهد.همچنین کمترین میزان بارش مربوط 
به استان هرمزگان بوده که در این بازه زمانی ۶/ ۴۴ 
میلی متر بارندگی داشته است، این میزان نسبت به 
متوسط بلندمدت کاهش ۶۵ درصدی داشته است، 
اســتان اصفهان در این بازه زمانی ۸/ ۸۱  میلی متر 
بارش داشته است که نسبت به سال گذشته دو درصد 
افزایش یافته است.میزان بارش ها در استان تهران 
۸/ ۱۱۸ میلی متر بوده اســت که نسبت به میانگین 
بلندمدت ۲۵ درصد کاهش یافته اســت.میزان کل 
خروجی سدهای کشور در بازه زمانی ابتدای سال آبی 

تا دوازدهم اسفند، ۱۰ میلیارد و ۵۰۰ میلیون مترمکعب 
ثبت شده و نسبت به سال گذشته ۲۱ درصد افزایش 
داشته اســت. در مدت زمان مشــابه سال گذشته، 
میزان کل خروجی سدهای کشــور ۸ میلیارد و ۷۱۰ 
میلیون متر مکعب بوده است.میزان کل ورودی آب 
به ســدهای کشــور ۱۲ درصد کاهش یافته و در این 
بازه زمانی ۱۱ میلیارد و ۶۸۰ میلیون مترمکعب است؛ 
همچنین حجم کنونی آب موجود در مخازن ۸۸/ ۲۲ 
میلیارد متر مکعب بوده که نسبت به حجم ۷۱/ ۲۳ 
میلیارد متر مکعبی سال گذشــته، ۳  درصد کاهش 
داشته اســت. با توجه به اینکه ظرفیت کل مخازن 
سدها ۶۰ میلیارد متر مکعب است، اکنون پُرشدگی 

سدها به ۴۶ درصد رسیده است.

وزارت نیرو اعلام کرد:

بارش ها در ایران ۲۵ درصد کاهش یافت

خبر روز

نقاط حادثه خیز استان اصفهان در حال ایمن سازی است
مدیرکل راه و شهرسازی اصفهان گفت: در راســتای ارتقای کیفیت ایمنی فیزیکی راه، مشکلات و 
نواقص آن شناسایی و با اولویت بندی این نقاط، اجرای پروژه های ایمن سازی با سرعت و کیفیت 
مناسب انجام می شــود.علیرضا قاری قرآن، مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان در گفت وگو 
با خبرنگار فارس در اصفهان در خصوص اقدامات این اداره کل در راســتای افزایش ارتقای ایمنی 
محورهای مواصلاتی اســتان اظهار کرد: اداره کل راه و شهرسازی اســتان اصفهان با بهره گیری از 
متخصصان واجد شرایط و دارای صلاحیت به منظور ارتقای کیفیت ایمنی فیزیکی راه، مشکلات و 
نواقص آن را شناسایی می کند و با اولویت بندی این نقاط در حال اجرای پروژه های ایمن سازی با 
سرعت و کیفیت مناسب است.  وی افزود: به منظور رفاه حال کاربران جاده ای و جلوگیری از خسارات 
جانی و مالی، بهسازی و ایمن ســازی نقاط حادثه خیز در اولویت کاری قرار دارد. قاری قرآن بیان 
کرد: حوزه حمل و نقل از ابتدای تاریخ بشر، نقشی اساسی در شکل دهی جوامع انسانی و توسعه 
اقتصادی آن ها ایفا کرده است و امروز نیز شریان های ارتباطی، زیربنای اقتصاد هر کشوری را تشکیل 
می دهند. وی با بیان اینکه یکی از اولویت های این اداره کل در سطح استان، رفع نقاط حادثه خیز و 
تبدیل و ارتقای محورهای موجود است، گفت: نقاط حادثه خیز بر اساس اطلاعات ارائه شده توسط 
پلیس راه و اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای مشخص می شود و با اولویت بندی در دستور 
کار اداره کل راه و شهرسازی استان قرار می گیرد.قاری قرآن با اشاره به اینکه اداره کل راه و شهرسازی 
استان اصفهان هر ساله احداث راه در سال پیش رو را متناسب با عملکرد سالانه پیش بینی می کند، 
عنوان کرد: بر این اساس و مطابق با پیش بینی به عمل آمده احداث محورها از صفر تا صد در دستور 
کار قرار داده  می شود. مدیرکل راه و شهرسازی اســتان اصفهان خاطرنشان کرد: استان اصفهان با 
مساحت تقریبی ۱۰۷ هزار کیلومتر مربع ۶.۵ درصد خاک کشور را داراست که ۲۶ هزار و ۵۱۰ کیلومتر 
راه همسنگ، بیش از ۴ هزار کیلومتر راه با نقش ملی و ترانزیت، هم جواری با ۹ استان و دارا بودن ۱۱۴ 
شهر همگی نشان از اهمیت بسیار بالای این استان در زمینه حمل و نقل و حوزه شهری است.  وی 
افزود: در حال حاضر ۲۷ قرارداد طرح احداث و بهسازی حوزه راه در استان اصفهان به طول ۱۶۵.۲۰ 
کیلومتر در حال اجراست که این طرح ها شــامل احداث و تکمیل راه اصلی، باند دوم، تقاطع غیر 
همسطح، کنارگذر، تونل و پل، راه سازی است.قاری قرآن تصریح کرد: آران و بیدگل، بر خوار، بویین 
میاندشت، تیران و کرون، چادگان، خمینی شهر، خوانسار، شاهین شهر و میمه، فلاورجان، کاشان، 
مبارکه، نایین، نجف آباد و ورزنه، شهرستان هایی هســتند که این طرح ها در محدوده استحفاظی 

راه های آنها در حال اجرا است.
 

ایران؛ هشتمین کشور فهرست یارانه سوخت
نگاهی به تازه ترین آمارهای یارانه ســوخت در جهان نشــان می دهد که ایران با ۱۶۳ میلیارد دلار، 
هشتمین کشور در این فهرست است؛ چین، آمریکا، هند، ژاپن نیز جایگاهی بالاتر از کشورمان دارند.

به گزارش تجارت نیوز ، یارانه  سوخت که دولت ها موظف به پرداخت آن هستند سال به سال در حال 
افزایش است. گزارش های جدید نشان می دهد که یارانه ســوخت مستقیم از سال ۲۰۲۰ تاکنون 
بیش از دو برابر شده است. در سطح جهانی، یارانه سوخت های فسیلی در سال ۲۰۲۲ به ۷ تریلیون 
دلار رسید که معادل ۷.۱ درصد از تولید ناخالص داخلی جهانی اســت. یارانه های مستقیم، مانند 
معافیت های مالیاتی و یارانه های نقدی، ۱۸ درصد از کل یارانه های سوختی را تشکیل می دهند، در 
حالی که یارانه های غیرمستقیم، مانند زیرساخت های انرژی ارزان، ۸۲ درصد را تشکیل می دهند. 
نباید از یاد برد که نزدیک به ۶۰ درصد این میزان به دلیل کاهش هزینه برای گرم شدن کره زمین و 

آلودگی هوای مناطق است.
یارانه سوخت های فسیلی یک معضل جدی است که تاثیرات قابل توجهی بر اقتصاد جهانی، محیط 
زیست و سلامت انسان دارد. اصلاح قیمت ســوخت های فسیلی می تواند به کاهش این تاثیرات 

کمک کند و مزایای اقتصادی و زیست محیطی قابل توجهی را به همراه داشته باشد.

 نایب رییس سابق اتحادیه پوشاک اصفهان:کافه اقتصاد

کسادی، دامن گیر کسبه بازار پوشاک اصفهان شد
نایب رییس سابق اتحادیه پوشاک اصفهان گفت: تعداد کمی از فروشگاه های فعال در حوزه پوشاک موفق هستند؛ اما مشکلات زیادی ازجمله کسادی و مالیات 
دامن گیر مابقی کسبه بازار شده است.رضا باطنی در گفت و گو با خبرنگار بازار و در پاسخ به این سوال که این حراج ها باید به چه شکل انجام شود، اظهار کرد: با 
پایین آمدن قدرت خرید مردم وضعیت بازار هم کمی تغییر کرده و به همین خاطر فروشنده ها ترجیح می دهند کالاهایشان را حراج کنند.وی افزود: پوشاک یک 
کالای مصرفی است و باید بلافاصله بعد از تولید به مصرف برسد وگرنه روی دست فروشنده ها می ماند و از مد می افتد و یا پوسیده می شود.نایب رببس سابق 
اتحادیه پوشاک اصفهان ادامه داد: حراج های امسال به دلیل گرم بودن هوا از پاییز شروع شد اما با سرد شدن هوا با اینکه قیمت ها تنها ۱۰ تا ۳۰ درصد گران تر 
شد اما به واسطه کاهش قدرت خرید مردم همچنان بازار پوشاک زمستانه آن طور که باید و شاید رونق لازم را ندارد.وی گفت: متاسفانه مردم به خرید کالاهایی 
با درجه کیفی پایین ولی قیمت کم روی آورده اند و بعضی از فروشگاه داران نیز به سمت عرضه کالاهای فیک رفته اند؛ یعنی کالاهایی که انتظارات مردم را از نظر 
قیمتی و ارزانی برآورده می کند ولی از نظر کیفی چندان مقبول نیستند.باطنی تاکید کرد: اکنون تعداد کمی از فروشگاه های فعال در این حوزه موفق هستند ولی 

مشکلات زیادی ازجمله کسادی و مالیات دامن گیر مابقی کسبه بازار پوشاک اصفهان است.

کشف جاساز عجیب 
۶۶۰ لیتر بنزین در 
مرزبانی خراسان

فردی که قصد داشــت از طریق 
مرز تایبــاد ۶۶۰ لیتــر بنزین را 
توسط ۴۴۰ بطری به افغانستان 
ببرد، توســط مرزبانی خراسان 

دستگیر شد.

عکس خبر

 مدیر اجتماعی اداره کل تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی استان اصفهان:

تاکید دولت بر طرح فجرانه 
خرید ۱۱ کالای تعیین شده 

است
مدیــر اجتماعــی اداره کل تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی استان اصفهان گفت: در طرح فجرانه 
دولت، ســبد کالایی مــورد هدف قــرار گرفته 
است که شامل ۱۱ قلم کالا شامل گوشت مرغ، 
گوشــت قرمز، برنج، روغن، ماکارونی، شیر، 
پنیر، ماست، قند و شکر، تخم مرغ و حبوبات 
برای تامین امنیت غذایــی دهک های یک تا 
هفت و کمک به رونق بازار است.مهدی کریمی 
در گفت وگو با ایمنا اظهــار کرد: در طرح فجرانه 
دولت، سبد کالایی مورد هدف قرارگرفته است 
که شامل ۱۱ قلم کالای گوشــت مرغ، گوشت 
قرمز، برنج، روغــن، ماکارونی، شــیر، پنیر، 
ماست، قند و شــکر، تخم مرغ و حبوبات برای 
تامین امنیت غذایی دهک های یک تا هفت و 
کمک به رونق بازار بوده اســت.وی افزود: این 
کالاها با قیمت های مبنای سال ۱۴۰۱ انتخاب 
شده و مابه التفاوت آن قیمت ها با قیمت روز 
۱۴۰۲ از محل یارانه جدید دولت تامین می شود 
که مبلغ حمایتــی دولت به صــورت اعتبار در 
حساب سرپرست خانوار تخصیص یافته و در 
زمان خرید و متناسب با میزان خرید مصرف 
می شــود.مدیر اجتماعی اداره کل تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: این سبد 
کالایی دارای قیمت مشخصی است قیمت روز 
سبد شامل ١١ قلم، ۷۴۳ هزار و ۷۵۰ تومان بوده 
که خانوارهای دهک های اول تا هفتم درآمدی 
در صورت خرید بسته باید قیمت سال ۱۴۰۱ را 
به مبلغ ۵۲۳ هزار و ۳۰۰ تومــان از جیب خود 
پرداخت کنند و مابه التفاوت آن با ســال ۱۴۰۲ 
از محل اعتبار جدید دولت تامین می شود؛ به 
عبارتی تفاوت دو سبد غذایی سال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ 
حدود ۲۲۰ هزار تومان است که این مابه التفاوت 
را دولت می پردازد.کریمی تصریح کرد: دولت با 
قرار دادن اقلام غذایی مورد نیاز برای مشمولان، 
سعی بر بهبود امنیت غذایی مردم داشته است 
و تاکیدبر این موضوع داشته است که مردم از 

همین موارد تعیین شده خرید داشته باشند.
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ادامه معضل ارزی شیرخشک در داروخانه ها؛ غذای نوزادان سر از فروشگاه های مواد غذایی در می آورد؟!

سرگردانِ یک قوطی شیرخشک!
 به نظر می رســد این روزها برنامه ریزی موفق برای تولید، توزیع و در دســترس قرار گرفتن 
شیرخشک نوزادان به معضلی لاینحل تبدیل شده است؛ چرا که از یک سو با تغییر نرخ ارز از 
۴ هزار و ۲۰۰ تومان به ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان، برای مدتی تولیدکنندگان داخلی در بلاتکلیفی تامین ارز قرار داشتند 
و چرخ تولیدشان از حرکت متوقف شده بود.از سویی دیگر حالا که نرخ ارز شیرخشک به روز رسانی شده و تولید 
ادامه دارد، چالش ارزی به داروخانه ها کشیده شده اســت و آن ها باید با این مشکل دست و پنجه نرم کنند. 
همچنین برخلاف وعده وعیدهای متولیان درخصوص نحوه بازپرداخت به موقع مابه تفاوت نرخ ارز به داروخانه ها، 
سازمان های متولی بیمه به صورت نامنظم نسبت به پرداخت اقدام می کنند که این موضوع در کنار افزایش هزینه 
داروخانه ها باعث شده آن ها نتوانند به موقع به نقدینگی خود دست یابند و متضرر شوند.در این بین مسئولان 
سازمان غذا و دارو نیز به جای اینکه به دنبال چاره اندیشی برای رفع معضلات پیش رو باشند طی مصاحبه های 
اخیر خود حتی مالکان داروخانه ها را تهدید به توزیع شیرخشک در فروشــگاه های مواد غذایی کرده اند.این 
درحالی است که متصدیان داروخانه ها برای همان شیرخشک باید یک پروسه طولانی را طی کنند تا اطلاعات 
نوزاد و مادر و یا پدر را در سامانه اعلامی از سوی سازمان ثبت و بعد نسبت به فروش شیرخشک اقدام کنند که در 

عمل در دسترس قرار دادن چنین اطلاعاتی در سطح عمومی نیز به نظر اصولی نمی رسد.
از طرفی ادامه وضعیت فعلی نیز به کاهش دسترسی خانواده ها به شیرخشک منتهی خواهد شد و آن ها را از این 

داروخانه به داروخانه ای دیگر سرگردان می کند که باید برای آن چاره اندیشی شود.

خانواده ها همچنان سرگردان خرید یک قوطی شیرخشک
هنوز هم قفسه داروخانه ها مملو از شیرخشک نیست و برخی که این محصول را موجود دارند سبد محصولی شان 
ناقص است. یکی از اعضای خانواده ای که مشخص بود زمان زیادی را صرف کرده اند و از داروخانه ای به داروخانه 
دیگری به همراه نوزاد شان سرگردان شــده اند به خبرنگار بازار گفت: در برخی از داروخانه ها شیرخشک با نام 
تجاری مشابه موجود است؛ اما نمی دانم بعد از صرف هزینه آیا فرزندمان علاقه ای به آن دارد یا نه؟ بنابراین به 
دنبال محصولی هستیم که فرزندمان به طعم آن عادت کرده است.وی با اشاره به اینکه داروخانه ای که شیرخشک 
مورد نظر را در مراجعه قبلی موجود داشته ســری بعدی ندارد و باید از داروخانه ای به داروخانه دیگری مراجعه 
کرد، افزود: هربار برای جلوگیری از چالش جدید برای خرید شیرخشک با همسر و نوزادمان راهی داروخانه ها 
می شویم و باید زمان زیادی را صرف یافتن محصول مورد نظر کنیم.داروساز یکی از داروخانه های شرق تهران 
که نخواست نامی از او برده شود به بازار گفت: هرچند شرایط تامین شیرخشک نسبت به چندماه قبل بهبود یافته 
اما همچنان با چالش های زیادی در حوزه تامین و توزیع این محصول مواجه هستیم.وی در پاسخ به این سوال 
که همچنان با کمبود مواجه هستیم یا خیر افزود: هرچند کم و بیش شیرخشک موجود است؛ اما بسیاری از ما 
داروخانه داران به این دلیل که باید بخشــی از مبلغ آن را از بیمه دریافت کنیم چندان تمایلی به تامین و فروش 
شیرخشک نداریم.این داروساز با تاکید بر چالش نقدینگی داروخانه ها طی اجرای طرح های اخیر دولت برای 
دارو و شیرخشک ادامه داد: با توجه به اینکه مابه تفاوت نرخ ارز شیرخشک و طرح دارویار در زمان بندی مشخصی 
به دست داروخانه ها نمی رسد نمی توانیم برای پول آن برنامه ریزی کنیم. از طرفی آن قدر بی برنامه و دیر پرداخت 

می کنند که حتی نمی دانیم چقدر از مطالبات مان را دریافت کرده ایم.

خرید نقدی شیرخشک در مقابل تاخیر دریافت مطالبات شان
به گفته داروساز یکی از داروخانه های شرق تهران، هرچند شرایط تامین دارو نسبت به سال گذشته بهبود یافته 

اما شیرخشک گرفتار مشکلات شده است. از طرفی داروخانه داران در شرایطی با چالش پرداخت دیرهنگام بیمه 
ها مواجه هستند که برای خرید همین شیرخشک باید چک ۳۰ روزه بدهند و در عمل نقدی پرداخت انجام کنند.

وی با اشاره به اینکه راهکارهای دیگری به جای پرداخت مابه تفاوت نرخ ارز به داروخانه ها هم وجود داشت اما 
مسئولان راهکار ساده تر و از جیب داروخانه ها را انتخاب کرده اند ،اضافه کرد: اگر قیمت شیرخشک واقعی شود و 
مابه تفاوت آن مستقیم به خانواده ها پرداخت شود و یا اینکه آن ها بتوانند با اسنادی که دارند یارانه خود را دریافت 
کنند مشکلات این حوزه کاهش می یافت.این داروساز در خصوص تهدید برخی از مسئولان به توزیع فروشگاهی 
شیرخشک نیز گفت: به اعتقاد بنده اگر شیرخشک در این مراکز توزیع شود ضمن تهدید امنیت غذایی نوزادان و 

اطلاعات والدین آن ها، به موضوع قاچاق هم دامن زده خواهد شد.

سیاست هایی که توزیع شیرخشک را مختل می کند
آرش محبوبی، رییس انجمن داروسازان تهران نیز در خصوص مسئله شیرخشک در گفت و گو با بازار بیان کرد: 
الان معضل ما کمبود شیرخشک در داروخانه ها نیست، اتفاقا تولید شیرخشک به اندازه کافی انجام می شود اما 
چالش ما با سیاست گذاری های حوزه شیرخشک و سیاستی است که سازمان برای پرداخت مابه تفاوت ارز آن 
در نظر گرفته است.وی افزود: قرار بود یک مابه تفاوتی را از طریق بیمه به داروخانه ها پرداخت کنند و به ازای آن قرار 
بود تک تک مشخصات نیز از مراجعه کنندگان گرفته شود و داروخانه ها یک پروسه زمان بری را برای ثبت اطلاعات 
طی کنند. از طرفی به نظر می رسد سازمان های بیمه ای متولی و ســازمان برنامه و بودجه نیز در خصوص این 
موضوع با یکدیگر هماهنگ نیستند و حرف های متناقصی زده می شود که همگی باعث نگرانی است.محبوبی با 
اشاره به اینکه توزیع شیرخشک منفعت مالی برای داروخانه داران ندارد، ادامه داد: اگر بخواهیم بحث صرفه و سود 
اقتصادی را هم در نظر بگیریم در حقیقت کالایی که سود حدود هفت درصدی دارد و باید پنج درصد آن را مالیات داد 
کالای سوددهی نیست. بنابراین عجیب نیست که سطح دسترسی مردم کاهش یابد.رییس انجمن داروسازان 
تهران تاکید کرد: شاید بهتر بود برای عرضه شیرخشک سیاست دیگری در نظر گرفته می شد که سیاست گذاران 
سازمان این روش را انتخاب نکرده اند واین روشی که الان اجرایی می شود را انتخاب و نتیجه آن همین است که 
می بینیم و باعث می شود مردم قدری اذیت شوند.به گفته این داروساز، این طور نیست که شیرخشک موجود 

نباشد، شیرخشک هست منتهی روندی که برای دسترسی آن پیش بینی شده روند تسهیل گری نیست.

تهدید امنیت غذایی نوزادان یا تهدید داروخانه ها
محبوبی درباره تهدید مسئولان سازمان غذا و دارو به توزیع شیرخشک در فروشگاه های مواد غذایی بیان داشت: 
اگر مسئولان فکر می کنند می شود بدون سامانه تی تک و ثبت شیرخشک نسبت به توزیع آن اقدام کرد پس چرا 

این شرایط را برای داروخانه ها فراهم نمی کنند؟ اگر بدون ثبت نمی شود، پس این تهدیدها چیست؟
رییس انجمن داروسازان تهران با اشاره به اینکه در گفته های مسئولان تناقض وجود دارد، تصریح کرد: اگر قرار 
است شیرخشک در فروشگاه های مواد غذایی عرضه شود و نه مشکل قیمتی و نه کمبودی وجود دارد پس چرا در 
بحث عرضه آن در داروخانه ها سختگیری می کنند؟ اگر هم چنین مشکلاتی وجود دارد چرا داروخانه ها را تهدید 
می کنند؟ خودشان عرضه را منوط به چند شرط کرده اند و برآورده کردن آن شروط وقت می برد و کار مردم را سخت 
کرده است.این داروساز با اشاره به اینکه داروخانه ها نگفته اند نسبت به توزیع شیرخشک اقدام نمی کنند ادامه 
داد: تنها درخواستی که داریم این است که شرایط تامین را آسان کنند. مگر داروخانه ها قبل از این عرضه می کردند، 
مشکلی وجود داشت؟ چیزی از طرف داروخانه ها تغییر نکرده و فقط این سیاست های سازمان است که تغییر 

یافته.محبوبی تاکید کرد: دوستان در سازمان می گویند چون یارانه به شیرخشک تعلق می گیرد باید ثبت شود 
این یارانه هم دردسر شده است. بنابراین اگر فکر می کنند چنین ظرفیتی در جاهای دیگری است بروند و استفاده 
کنند. همچنین اگر فکر می کنند امنیت غذایی مردم و به صورت خاص نوزادان اینطور تامین می شود انجام دهند.

وی اضافه کرد: به اعتقاد بنده، امنیت غذایی نوزادان با توزیع در فروشگاه های مواد غذایی تامین نمی شود و در 
مقابل به خطر هم می افتد و اما اگر فکر می کنند دسترسی بهبود می یابد انجام دهند. به طور کلی فکر نمی کنم 

اینکه تهدید کنند راه حل درستی باشد.

راه های ساده تر برای پرداخت یارانه شیرخشک به مردم
رییس انجمن داروسازان تهران با اشاره به اینکه ســازمان های متولی برای تشویق خانواده ها به فرزندآوری و 
تغذیه سالم نوزادان می توانند به سادگی مابه تفاوت نرخ ارز را به حساب سرپرست خانوار واریز کنند، بیان داشت: 
تمامی مشخصات خانواده های دارای نوزاد موجود است و به سادگی می توان این معضل را برطرف کرد ضمن 

اینکه با این کار خانواده ها هم به استفاده از شیرمادر بیشتر تشویق خواهند شد.
محبوبی با اشاره به محاسن پرداخت یارانه شیرخشک به حساب خانواده ها افزود: چون بهره مندی از شیر مادر 
نسبت به شیرخشک برای سلامتی نوزاد بهتر است با این اقدام انگیزه ای برای آن ها برای بهره مندی از شیر مادر 
نیز به وجود می آید. همچنین یارانه و کمکی که نیاز است به دست مصرف کننده نهایی یعنی مادر و پدری که می 
خواهند شیرخشک دریافت کنند نیز می رسد.وی با اشاره به اینکه هیچ نیازی به ثبت شیرخشک و بالا پایین کردن 
و گره زدن کار وجود نداشت، تاکید کرد: با این حال دوستان ما در سازمان غذا و دارو و یا سازمان برنامه و بودجه 
صلاح ندانستند توزیع شیرخشک به این شکل انجام شود. اما به نظر می رسد منطقی ترین راه این باشد که نه 
عرضه دچار مشکل شود و نه خانواده ها هر روز سرگردان باشند.این داروساز ادامه داد: باید ساز و کاری فراهم می 
شد تا خانواده ها یک بار مراجعه می کردند و تا ۲ سالگی فرزندشان می توانستند در شرایط ساده تری شیرخشک 
را دریافت کنند. حتی می توانستند از ساز و کار توزیع داروی بیماران خاص بهره مند شود. آن ها چطور دارو دریافت 
می کنند می توانستند از همان شیوه بهره ببرند. منتهی از هیچ کدام استفاده نکردند و یک مسیر سومی را انتخاب 

کردند که به این شکل انجام می شود و مردم را دچار چالش کرده است.
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ورزش پهلوانی، آیینی عجین شده با فرهنگ ایرانی؛

نسل به نسل سرمایه

ایران با دارا بودن ۲۴ عنوان میراث ناملموس ثبت جهانی، از جمله کشورهای 
مورد توجه و با ظرفیت در این زمینه است که آیین پهلوانی و زورخانه ای یکی 
از آن هاست.به گزارش خبرگزاری ایمنا، بنا به تعریف سازمان یونسکو، میراث 
فرهنگی به بناها و اشیا محدود نمی شود و بر همین اساس است که این مفهوم 
دربر دارنده ســنت ها و تجلیات زنده برجای مانده از نیاکان ما نیز می شود که 
نسل به نسل و ســینه به سینه به ما منتقل شــده است.سنت های شفاهی، 
هنرهای نمایشــی، اعمال اجتماعی، آیین ها، رویدادهای جشنی، دانش و 
اقدامات مربوط به طبیعت و کیهان، دانش و مهارت های تولید صنایع سنتی از 
جمله مواردی به حساب می آید که اگر چه بسیار آسیب پذیر است، اما امروزه به 
عاملی مهم برای پاسداری از گوناگونی فرهنگی در مقابل جهانی شدن فزاینده 
تبدیل شده و در این مسیر درک میراث فرهنگی ناملموس در جوامع مختلف به 
گفت وگوهای میان فرهنگی کمک می کند و احترام متقابل به دیگر سبک های 
زندگی را ترویج می کند.بر اســاس این توضیحات و بــا توجه به اهمیت این 
موضوع، سازمان یونسکو در اقدامی شروع به ثبت میراث فرهنگی و معنوی 
بشر از تمام کشورها کرد و در ادامه این مسیر، کمیسیون های ملی در هر کشور 
ایجاد شد تا میراث ناملموسی را که حائز شرایط لازم برای ثبت و پاسداری در 
سطح جهانی اســت را به سازمان معرفی کنند و زمینه ســازی های لازم برای 
بازدید کارشناسان یونسکو را انجام دهند؛ در ایران نیز در سال ۱۳۸۹ »مهارت 
فرش بافی فارس« به عنوان نخستین میراث برجسته ناملموس ایرانیان در 
سازمان جهانی یونسکو به ثبت رسید و تا کنون ۲۴ عنوان از میراث ناملموس 

ایران )که برخی از موارد آن با دیگر کشورها نیز مشترک است( به ثبت جهانی 
رسیده اســت که مرور به معرفی آن ها خواهیم داشــت:ورزش زورخانه ای، 
ورزش باستانی یا ورزش پهلوانی با قدمت بیش از ۳۰۰۰ سال نام دسته ای از 
حرکات ورزشی و رزمی است که در گود زورخانه و با آواز و نواز و گویش مرشد 
از گذشته های دور رواج داشته اســت؛ همچنین در زورخانه افزون بر ورزش 

زورخانه ای کشتی پهلوانی نیز گرفته می شود.
جایگاه زورخانه پس از اسلام، در زنده کردن فرهنگ و آئین افتادگی و برادری که 
از عهد باستان در ایران رواج داشته است، اهمیت ویژه دارد؛ حائز اهمیت است که 
ورزش و انجام حرکات پهلوانی جزو فعالیت های اصلی روزمره ایرانیان در دوران 
باستان بوده است، مردمان آن زمان، برای ورزشکاران با توان بدنی و منش و 
نگرش والایشان، ارزش بسیاری قائل بوده و همواره سپاسگزار ایشان بوده اند.

ورزش زورخانه ای آداب و سنت ویژه خود را دارد؛ آداب و سننی که با پیروی از 
پهلوانان و دلاوران افسانه ای دوره باستانی و تاسی از پیشوای نخستین شیعیان 
و جوانمردان، خوی و منش مردانگی، افتادگی و جوانمردی را در ورزشــکاران 
برمی انگیزد یا نیرو می بخشــد.پرونده ثبــت جهانی آیین هــای پهلوانی و 
زورخانه ای به کوشش فدراسیون ورزش پهلوانی و زورخانه ای ایران با همکاری 
سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری آماده شد و در سال ۲۰۱۰ در 
فهرست میراث معنوی یونسکو از سوی ایران به عنوان میراث بشری و بخشی 
از تاریخ ایران به ثبت جهانی رسید؛ در همین راستا روز ۱۷ شوال در ایران هرسال 

روز فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای نام گذاری شده است.

 سنگ مزارهای تخت فولاد مجموعه ای از اشعار نظم و نثر
 اشعار مرثیه و ماده تاریخ های حجاری شده روی سنگ قبور از جاذبه های هنری و ادبی تخت فولاد است 
و می توان گفت هیچ بنایی به اندازه تخت فولاد این تعداد ماده تاریخ در خود جای نداده است.به گزارش 
خبرنگار مهر، قبرســتان های کهن و بزرگ مثل تخت فولاد اصفهان گنجینه ای از نمادها و نشــانه های 
تصویری، نوشتاری و هنرهای تزئینی همراه با حجاری های نفیس هستند که هنرمندان و پژوهشگران 
را به ســوی خود فرا می خوانند.از ویژگی های تخت فولاد می توان به هم گرایی این مجموعه آرامگاهی 
با فضای هنر و معماری شهر اصفهان اشــاره کرد، بدین صورت که هم معماری و هم اشعار شکل گرفته 
بر مزار، در امتداد ســیر تاریخ هنر و تحولات معماری و تزئینات ایرانی- اسلامی پیش رفته اند. از دیگر 
مواردی که تنوع اشعار در تخت فولاد را باعث شده، می توان به تعدد تکایا، کثرت سنگ مزارات موجود و 
همبستگی میان آنها اشاره کرد. قرابت با حجاران زبردست توجه طراحان، خوشنویسان و حجاران خبره 
به این مکان مقدس از دیگر عواملی اســت که به نقش مایه های قبور تخت فولاد تنوع و ارزش والایی 
بخشیده است.حجاری قبور در تخت فولاد بر پایه فرهنگ و هنر ایرانی- اسلامی شکل گرفته و گنجینه ای 
از تزئینات و آرایه های ادبی در قالب ماده تاریخ به وجود آورده است. بی اغراق می توان ادعا کرد که سنگ 
مزارات تخت فولاد به تنهایی اکثر سمبل ها و نقشمایه های مرتبط با قبور را که در تمامی ایران پراکنده اند، 
یک جا در خود جای داده است و به راستی تنوع و تکثر نمادها و نشانه های تصویری در مزار این آرامگاه 
 آنچنان است که برای ابیات و اشعار، هر سنگ تفاسیر مختص به خود را طلب می کند.از جاذبه های هنری
  و ادبــی تخت فــولاد اشــعار مرثیــه و ماده تاریخ هــای حجاری شــده بر روی ســنگ قبور اســت.

 از این حیــث، این مکان خود مجموعه ای از اشــعار نغز و آثار ادیبان و شــاعران برجســته اســت که 
 به جــرأت می تــوان گفت هیــچ بخشــی از اصفهان به انــدازه تخت فــولاد ایــن تعــداد ماده تاریخ

 در خود جای نداده است. اشعار شعرایی همچون صغیر اصفهانی، محمدکاظم واله اصفهانی، محمد طلعت 
اصفهانی، رفیق اصفهانی، جلال الدین همایی، محمدحســین ضیا اصفهانی، میرزا حسن خان جابری 

انصاری، هور اصفهانی و فضل ا... اعتمادی )برنا( بر بسیاری از قبور نقش بسته است.

ترغیب ۶0 میلیون چینی برای سفر به ایران
سرپرست دفتر بازاریابی و توسعه گردشگری خارجی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
گفت: در دو هفته چهار تور آشناسازی ۲۰ جوان چینی پرطرفدار در فضای مجازی با جاذبه های کشورمان 
با هدف ترغیب ۶۰ میلیون چینی برای سفر به ایران است.مسلم شجاعی درباره پروژه ایران سلام و دعوت 
از ۲۰ فعالان جوان چینی پرطرفدار در فضای مجازی گفت: چهار موضوع طبیعت و تنوع اقلیمی، تاریخی و 
فرهنگی، جاده ابریشم و خوراک در ۱۲ استان کشور با لحاظ کردن تکراری نبودن مسیرها و جاذبه ها برای 
شخصیت های پر دنبال کننده فضای مجازی )اینفلوئنسر( چینی برنامه ریزی و برگزار شده است.وی با بیان 
اینکه ۲۰ شخصیت پردنبال کننده فضای مجازی )اینفلوئنسر( چینی با بیش از ۶۰ میلیون دنبال کننده با سفر 
به مناطق مختلف کشورمان محتوا تولید می کنند، تصریح کرد: با توجه به سلیقه های مختلف گردشگران، 
مقاصدی با محصولات و توانمندی های متنوع برای گروه های چینی برنامه ریزی شده است. مدیرکل دفتر 
بازاریابی و توسعه گردشگری خارجی ادامه داد: گروه اول با موضوع تنوع اقلیمی و طبیعت از ۲۶ بهمن تا ۳ 
اسفند با سفر به استان های تهران، هرمزگان و کرمان از جاذبه های طبیعی، تاریخی و فرهنگی این استان ها 
بازدید کردند. وی افزود: این گروه تنوع اقلیمی و طبیعت دمای منفی را در پیست اسکی توچال و دمای بالای 
۲۰ درجه را در سواحل خلیج فارس در جزیره قشم تجربه کرد. حضور در نمایشگاه بین المللی گردشگری، 
پل طبیعت، بازار تجریش در تهران، موزه مردم شناسی هرمزگان، جزیره ناز، دره ستارگان و جنگل حرا در 
جزیره قشم، باغ موزه هرندی و باغ شازده در کرمان و کویر لوت در شهداد مهم ترین جاذبه هایی بودند که این 
گروه چینی طبیعت و تنوع اقلیمی از آنها بازدید کردند.شجاعی اضافه کرد: گروه دوم فعالان فضای مجازی 
چینی با موضوع تاریخی و فرهنگی نیز از روز جمعه ۴ اسفند با سفر به شهرهای کاشان، اصفهان، یزد، میبد، 
شیراز و تهران از باغ فین، میدان نقش جهان، مسجد شیخ لطف الله، عمارت عالی قاپو، کلیسای وانک، امیر 
چخماق، یخچال میبد، پاسارگاد، باغ ارم، سعدیه، حافظیه و تخت جمشید بازدید کرده و ضمن تولید محتوای 

گردشگری، آنها را در شبکه های اجتماعی به اشتراک می گذارند. 

اخبار

مدیر موزه ملی هنرهای اصفهان گفت: به دنبال آن بودیم اقدامی مشترک با دانشگاه استانبول داشــته باشیم چرا که وحدت موضوعی داشتیم؛ مدتی قبل 
اساتید دانشگاه استانبول و هنر نشستی غیررسمی داشتند و به دنبال بستری بودند تا آثار خود را به نمایش بگذارند و نتیجه این بحث، نمایشگاهی با موضوع 
معراج پیامبر)ص( شد.مجید صادقانی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا، با اشــاره به برگزاری نمایشگاه معراج پیامبر )ص( در موزه ملی هنرهای اصفهان اظهار 
کرد: نشست ویژه ای با موضوع معراج داشتیم که در آن سه تن از اساتید دانشگاه های استانبول و هنر اصفهان با موضوع نگاره هایی با محوریت معراج حضرت 
محمد )ص( ارائه هایی داشتند.وی با یادآوری اینکه نمایشگاه تخصصی این آثار در موزه ملی هنرهای اصفهان از ۱۳ تا ۱۸ اسفند فعالیت دارد، افزود: در گام 
اول قصد داشتیم کاری مشترک با دانشگاه استانبول داشته باشــیم، چرا که وحدت موضوعی داشتیم و در این راستا مدتی قبل اساتید دانشگاه استانبول و 

هنر نشستی غیررسمی داشتند و به دنبال بستری بودند تا آثار خود را به نمایش بگذارند.
مدیر موزه ملی هنرهای اصفهان خاطرنشان کرد: کارویژه این موزه ارائه خدمات فرهنگی هنری به مردم اصفهان و ایران است، در واقع ما به دنبال هنرمندان 

هستیم و زمانی که متوجه شویم چنین پیوندی میان اساتید ایجاد شــده، مشتاقانه به دنبال برگزاری این رویداد در این مکان بودیم.همچنین اصغر جوانی، 
اســتاد دانشــگاه هنر اصفهان نیز در نشســت این موزه با اشــاره به کتاب معراج نامه شــاهرخی اظهار کرد: معراج از مضامین و موضوعاتی است که شعرا، 
تاریخ نویســان و ادیبان درباره آن صحبت های فراوانی کرده اند و روحانی یا جسمانی بودن این سفر از نکات قابل بحث اســت، اما اجتماع نظرات تاکید بر 
جسمانی بودن دارد.وی افزود: شعرا و هنرمندان مختلف این موضوع را تحلیلی و تفسیری قرار داده اند و تاکنون ۲ نسخه از این سفر به معراج نامه به جا مانده 

که یکی معراج نامه احمد موسی و دیگری معراج نامه شاهرخی است که حدود یک قرن با یکدیگر تفاوت زمانی دارند.
استاد دانشــگاه هنر اصفهان با بیان اینکه در نسخه مصور معراج نامه شــاهرخی ۶۱ نقاشی در ۵۸ صفحه دارد، خاطرنشــان کرد: برخی معتقدند پیامبر این 
سفر را به صورت شفاهی برای صحابه خود بیان می کنند و در سال های بعد مکتوب می شود.جوانی با یادآوری اینکه این سفر در چند مرحله انجام می شود، 
تصریح کرد: بخش اول سفر از مسجدالحرام تا مسجدالاقصی، نقاط مختلف مسجدالحرم، بیت، اللحم و منازل و جایگاه انبیاست و بخش دوم نیز ملاقات 
با ارواح و پیامبران پیش از خود، مشــاهده بیت المقدس، سیر به آسمان ها تا قرب الهی، مشاهده بهشــت و جهنم و درجات افراد مختلف و مشاهده اسرار 

جهان آفرینش و عظمت پروردگار است.

»معراج«، موضوعی مشترک میان اساتید دانشگاه هنر اصفهان و استانبول

 رییس هیئت  مدیره انجمن صنفی 
راهنمایان گردشگری اصفهان مطرح کرد:

»گردشگری غذا«؛ میراثی 
 ناملموس که از آن غفلت

 شده است
رییس هیئــت  مدیــره انجمن صنفــی راهنمایان 
گردشگری اصفهان گفت: برخی از ملیت ها دوست 
دارند که غذای متفاوتی را تجربــه کنند که این امر 
می تواند به عنوان یک میراث ناملموس در اقتصاد 

گردشگری اصفهان نقش مهمی ایفا کند.
به گــزارش خبرآنلایــن از اصفهــان، مجید دانش 
مبرهن در پاسخ به این ســوال که گردشگری غذا 
تا چه حد مــی تواند به جذب گردشــگران خارجی 
در اصفهان کمک کند، اظهار داشــت: سلیقه غذایی 
توریســت ها با ما متفاوت اســت؛ اما به این علت 
که در اصفهان پتانســیل های زیادی در این زمینه 
وجود دارد و برخــی از ملیت ها دوســت دارند که 
غذای متفاوتی را تجربه کنند می تواند به عنوان یک 
میــراث ناملموس در اقتصاد گردشــگری اصفهان 

نقش مهمی ایفا کند.
وی با اشاره به اینکه باید در این زمینه حرفه ای تر 
عمل کنیم و رستوران هایی داشــته باشیم که همه 
نوع غذایی را ســرو می کنند، بیان کرد: در بسیاری 
از کشــورها گردشــگری غذا به عنوان یکی از انواع 
گردشگری به شــمار می آید و این موضوع باید در 
اصفهان هم که یک شهر گردشگرپذیر محسوب می 

شود مورد اهمیت قرار گیرد.
رییس هیئــت  مدیــره انجمن صنفــی راهنمایان 
گردشــگری اصفهان افــزود: بــه ایــن دلیل که 
گردشگران خارجی به شکل مستمردر استان حضور 
فعال ندارند، برای همه رســتوران های اصفهان به 

صرفه نیست که غذاهای متنوع داشته باشند.
وی تاکید کرد: برای همه رستوران های اصفهان به 
صرفه نیســت که غذاهای متنوع داشته باشند؛ اما 
می توانیم با برنامه ریزی برای رفع برخی مشکلات 
و تعیین رفتارهــای خاص، از این پتانســل بالقوه 
اســتفاده های زیادی کرده و اقتصاد گردشــگری 

اصفهان را متحول کنیم.

مفاد آراء
۱2/۱67 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره ۱40260۳020۳40۱7006 مورخ ۱402/۱۱/۱۱ هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای احمد حیدری 
مقدم فرزند علی بشــماره شناســنامه 29 صادره از آران و بیدگل در یکباب خانه در حال 
ساخت به مســاحت 2۱7/۳0 متر مربع مفروز از پلاک 59۳ فرعی از ۳4 اصلی واقع در در 
فین بزرگ بخش 2 ثبت کاشان خریداری از مالک رسمی آقای زهرا همایونی فینی محرز 

گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱402/۱۱/۳0                       

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱402/۱2/۱5
 م الف: 1668064 محمد علی ناظمی اشنی- رئیس ثبت اسناد و املاک کاشان

مفاد آراء
۱2/۱68 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره ۱40260۳020۳40۱7۱05 مورخ ۱402/۱۱/۱2 هیات دوم موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم اعظم غیاثی فرزند 
حبیب بشماره شناسنامه 5۱45۳ صادره از کاشان ششدانگ یکباب ساختمان نیمه ساز به 
مساحت ۱54.75 متر مربع مفروزی از پلاک ۱0978 فرعی ) باقی مانده 289 فرعی ( از ۱۱ 

اصلی واقع در زیدی بخش دو کاشان محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱402/۱۱/۳0                       

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱402/۱2/۱5
 م الف: 1668079 محمد علی ناظمی اشنی- رئیس ثبت اسناد و املاک کاشان

مفاد آراء
۱2/۱69 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱40260۳020۳40۱09۱0 مورخ ۱402/9/7 هیات دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد جواد اخوان 
فرزند عباس بشماره شناســنامه ۱897 صادره از کاشان ششــدانگ یکدرب باغچه به 
مساحت ۱۱79.25 متر مربع مفروزی از پلاک ۱506 و ۱505 فرعی از ۳4 اصلی واقع 

در فین بزرگ بخش دو کاشان محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱402/۱۱/۳0                       

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱402/۱2/۱5
 م الف: 1668049 محمد علی ناظمی اشنی- رئیس ثبت اسناد و املاک کاشان

مفاد آراء
۱2/۱70 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱40260۳020۳40۱70۱7 مورخ ۱402/۱۱/۱2 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد 
علی یزدی فرزند حســین بشماره شناســنامه ۱۱9 صادره از کاشــان در یکباب مغازه 
به مســاحت ۱9/70 متر مربع مفروز از پلاک 2557 فرعی از ۱ اصلــی واقع در راوند 
 بخش 4 ثبت کاشــان خریداری از مالک رسمی آقای حســین معلمی طاهری محرز 

گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱402/۱۱/۳0                       

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱402/۱2/۱5
 م الف: 1668075 محمد علی ناظمی اشنی- رئیس ثبت اسناد و املاک کاشان

مفاد آراء
۱2/۱7۱ آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شــماره ۱40260۳020۳4۱6778 مــورخ ۱402/۱۱/۱0 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای معصومه 
سعیدی زاده متولی فرزند محمد علی بشماره شناسنامه ۱۱06 صادره از کاشان در یکباب 
 خانه به مســاحت 46۳/90 متر مربع مفــروز از پلاک 2۱42 فرعــی از ۳ اصلی واقع در 
 طاهر آباد بخش 4 ثبت کاشان خریداری از مالک رسمی آقای سید مصطفی طاهری محرز 

گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱402/۱۱/۳0                       

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱402/۱2/۱5
 م الف: 1667909 محمد علی ناظمی اشنی- رئیس ثبت اسناد و املاک کاشان

مفاد آراء
۱2/۱72 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱40260۳020۳40۱6990 مورخ ۱402/۱۱/۱۱ هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسین کاشانی پورفرزند 
هادی بشماره شناسنامه ۳8۳5 صادره از کاشان در یکباب خانه به مساحت ۱50/45 متر 
مربع مفروز از پلاک 444 فرعی از ۱۱ اصلی واقع در زیدی بخش 2 ثبت کاشان خریداری 

از مالک رسمی آقای محمد حمیدی فرد محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱402/۱۱/۳0                       

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱402/۱2/۱5
 م الف: 1668163 محمد علی ناظمی اشنی- رئیس ثبت اسناد و املاک کاشان

مفاد آراء
۱2/۱7۳ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند رسمی آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره  ۱40260۳020۱800۱744 مورخ ۱402/۱۱/09 هیأت اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
جمشید مرادی غریب وند فرزند حسین بشــماره شناسنامه 9967 صادره از رامهرمز در 
یک باب مغازه  به مساحت ۳6.42 متر مربع از قســمتی از پلاک ثبتی  2522 فرعی از 
445 اصلی واقع در اصفهان دولت آباد برخوار شهر خورزوق بلوار قائم مقام فراهانی نبش 
خیابان طباطبائی و کوچه سهراب سپهری خریداری بموجب مبایعه نامه عادی خریداری 
بصورت مع الواسطه از مالک رسمی مشاعی آقای سیدمترضی سجاد فرزند سید مرتضی 
به شماره سند 62085 مورخ ۱۳9۳/04/24 دفترخانه 54 شهر گز و خریداری بصورت 
مبایعه نامه عادی از مالک رسمی آقای ابراهیم شایان جزی فرزند کاظم به شماره سند 

۳4068 مورخ ۱۳84/06/۳۱ دفترخانه 54 شهرگز محرز گردیده است.  
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱402/۱۱/۳0
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱402/۱2/۱5

م الف: 1669556 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار 
تحدید حدود اختصاصی

۱2/۱74  شــماره نامــه: ۱402856020۳۳00۳986- ۱402/۱2/۱0 چــون تمامی 
ششــدانگ یکدرب باغ تقریبا شــانزده من بذر افشــان معروف باغ پر دل آرام پلاک 
ثبتی 248 فرعــی از ۱52  اصلی واقع در روســتای نیه جز بخــش ۱۱ نطنز که طبق 
ســوابق و پرونده ثبتــی به نام آقــای عباس محبوبــی فرزند حســن در جریان ثبت 
میباشــد  و عملیات تحدید حــدود قانونــی آن به عمل نیامده اســت. اینــک بنا به 
دســتور قســمت اخیر ماده ۱5 قانون ثبــت و طبق تقاضــای نامبــرده تحدید حدود 
پلاک مرقــوم در روز یکشــنبه مورخ ۱40۳/0۱/۱9  ســاعت ۱0 در محل شــروع و 
به عمل خواهد آمد لــذا به موجب این آگهی بــه کلیه مجاورین اخطــار می گردد که 
در روز و ســاعت مقرر در این آگهــی در محل حضــور یابند و اعتراضــات مالکین یا 
مجاورین مطابــق ماده 20 قانــون ثبت از تاریــخ تنظیم صورتمجلــس تحدیدی تا 
 ســی روز پذیرفته خواهد شــد.تاریخ انتشــار:۱402/۱2/۱5  م الف:1679350 

رحمت اله شاهدي سرپرست واحد ثبتي حوزه ثبت ملک نطنز



مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد اســامی اصفهان گفت: 
مساجد، پل ها و آثار تاریخی و بناهای عظیم و ارزشمند 
اصفهان با اندیشه و ذوق هنری اســاتید و هنرمندان و 
انس و شــناخت عمیق آنها از قرآن ساخته شده است. 
به گزارش ایرنا، سیدمهدی ســیدین نیا روز یکشنبه در 
نشســت خبری برگزاری نوزدهمین نمایشــگاه قرآن 
و عترت در ســالن جلســات کتابخانه مرکزی اصفهان، 
افزود: بر اساس تحقیق  انجام شده، این اماکن تاریخی 
از جمله پل خواجو، سی و سه پل، مسجد امام و مسجد 
شیخ لطف ا... و دیگر آثار تاریخی اصفهان بر اساس آیات 
بهشــت در قرآن احداث شده اســت.وی با بیان اینکه 

مساجد تصویری از بهشت محسوب می شوند، ادامه داد: 
هنرمند اصفهانی با کشف و شهود و درک عمیق این آیات و 
نیز به یمن استعداد ذاتی خود اقدام به ساخت آثار هنری 
بی بدیل و ماندگار کرده اند.مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد 
اسامی اصفهان اظهار داشت: با پژوهش در باره این آثار 
درمی یابیم که هنرمند و معمار آنها با برداشت و فهم خود از 
آیات مختلف قرآن کریم دست به خلق این بناهای هنری 
و تاریخی زده است.وی اضافه کرد: آثار و بناهای تاریخی، 
نمونه بارزی از توجه و عمل بــه قرآن و فهم صحیح این 
کتاب الهی در حوزه معماری است که در اصفهان به وضوح 
قابل مشــاهده اســت.به گفته وی، فهم، درک و سیر و 
سلوک در آیات قرآنی در زندگی همه ما، اقتصاد و فرهنگ 
و مسائل اجتماعی تاثیرگذار است.سیدین نیا خاطرنشان 
کرد: هر آنچه در گذشته، حال و آینده جهان هستی خلق 

شــده، در کتاب عظیم خداوندی مورد اشاره قرار گرفته 
است و سرنوشت و زندگی همه امت ها در این کتاب الهی 
وجود دارد که باید با مراجعه به آیات این کتاب از آنها درس 
بگیریم.وی با اشاره به اینکه قرآن برای راهنمایی، هدایت 
و زندگی بهتر انسان ها نازل شده است، بیان کرد: امروز 
بیشتر به ظواهر قرآنی پرداخته می شود؛ اما بهره مندی 
از هر واژه و کلمه قرآنی، شــاه کلیدی برای حل بسیاری 
از مشکات جامعه است.مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد 
اسامی اصفهان افزود: وحدت رویه و همدلی خوبی برای 
برگزاری نوزدهمین نمایشگاه قرآن و عترت اصفهان ایجاد 
شده و در تقســیم بندی کمیته های این نمایشگاه نگاه 
ویژه ای به حوزه کودک و نوجوان و رویدادها و برنامه های 
جنبی نمایشــگاه و بازی ها و محافل قرآنی و مسابقات 

قرآنی شده است.

 اماکن تاریخی اصفهان با اقتباس از آیات قرآنی 
ساخته شده است

مراسم دانش 
آموختگی دانشگاه 

علوم انتظامی
چهل و ششــمین مراسم دانش 
آموختگی دانشــجویان دانشگاه 
علوم انتظامی، بــا حضور آیت ا... 
» ســید ابراهیم رییسی« رییس 
جمهور در دانشــگاه امام حســن 

مجتبی )ع( برگزار شد.

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان مطرح کرد:
ایران در آستانه سونامی سالمندی است

تنهای تنهای تنها !
شاخص های آماری در کشور حاکی از آن است که تا ســال ۱۴۲۰، ۱۴ درصد از جمعیت و در سال ۱۴۳۰، 
بیش از ۲۰ درصد از کل جمعیت ایران، یا به عبارت دقیق تر، جمعیتی بالغ بر ۲۰ میلیون نفر وارد جمعیت 
سالمندی خواهند شد.یکی دیگر از سلسله نشست های خبری »ترجمان و تبادل دانش«، در دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان برگزار شد. در این نشست علمی، ماهرخ کشوری، عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی 
اصفهان، به ارائه یکی از پژوهش های جدید انجام شده در این دانشگاه، با عنوان »طراحی، اجرا و ارزشیابی 
برنامه ارتقای سالمندی فعال« پرداخت.  این عضو هیئت علمی دانشگاه بیان کرد: پدیده سالمندی برای 
یک کشور افتخار است، چرا که نشان می دهد ما توانسته ایم انسان ها را در جامعه حفظ کنیم و مرگ و میر 
را کاهش دهیم.سپس وی ادامه داد: سازمان جهانی بهداشت )WHO(، افراد ۶۵ تا ۷۵ سال را سالمند 
جوان، ۷۵ تا ۸۵ سال را سالمند میانسال و از ۸۵ تا ۱۰۰ سال را سالمند سالخورده می نامد.  کشوری با بیان 
اینکه بر اساس آمار جهانی، در سال ۲۰۲۰، در دنیا ۷۲۷ میلیون نفر سالمند وجود داشته است، یادآور شد: 
پیش بینی می شود که در سال ۲۰۵۰، جمعیت افراد ســالمند به ۵/۱ میلیارد نفر برسد و ۸۰ درصد از این 
جمعیت را کشورهای رو به توسعه به خود اختصاص خواهند داد. ایران هم از این قاعده مستثنی نیست 
و جمعیت سالمندان رشد سریعی خواهد داشت.  وی افزود: شاخص های آماری در کشور حاکی از آن 
است که تا سال ۱۴۲۰، ۱۴ درصد از جمعیت و در سال ۱۴۳۰، بالای ۲۰ درصد از کل جمعیت ایران، یا به عبارت 
دقیق تر، جمعیتی بالغ بر ۲۰ میلیون نفر وارد جمعیت سالمندی خواهند شد. پدیده سالمندی هم از نظر 
فیزیولوژیک و هم از نظر پاتولوژیک مسائلی را با خود به همراه دارد. به همین دلیل حدود ۶۰ الی ۷۰ درصد 
از تخت های بیمارستان توسط سالمندان اشغال شده است.  وی با بیان اینکه طی ۲۵ سال آینده حدود 
۲۰ الی ۲۵ درصد از جمعیت کشور ایران وارد جمعیت سالمندی می شود، ادامه داد: با چنین آماری، لازم 
است در سطح کشور اقداماتی جدی انجام دهیم تا سالمندان ما سالمندانی سالم باشند. انجام اقداماتی 
از این دست در کشورهای پیشرفته حدود ۶۰ الی ۷۰ سال گذشته شروع شده است.کشوری یک سالمند 
سالم را تعریف کرد و در این باره گفت: یک سالمند سالم به کسی نمی گویند که در بیمارستان بستری نشود، 
بلکه یک انسان بعدهای مختلفی مانند بعد معنوی، فیزیکی و اجتماعی دارد. زمانی حال یک سالمند 
خوب است که بعد اجتماعی زندگی او نیز حفظ شود و از این نظر است که پدیده »سالمندی فعال« مطرح 
می شود. در واقع، داشتن چنین جمعیت سالمندی نیازمند برنامه ریزی عمیق و گسترده در سطح جامعه 
است و ما نیز از الان باید خود را برای مواجهه با پدیده سالمندی در کشور آماده کنیم.  وی افزود: سازمان 
جهانی بهداشت )WHO( در تعریف سالمند فعال به فرآیند بهینه سازی برای سامت، مشارکت و امنیت 
به منظور بهبود کیفیت زندگی افراد در سالمندی اشاره می کند. باید آگاه باشیم که اگر سالمندی فعال داشته 
باشیم، در جامعه آگاهی، دانش، فعالیت و مشارکت بیشتری خواهیم داشت و کیفیت زندگی نیز رشد 
پیدا می کند. عاوه بر این، رضایت از زندگی در ابعاد بهزیستی و روانشناختی نیز رشد خواهد کرد و در نتیجه، 
افسردگی و انزوا که قاتل خاموش سالمندان است کاهش پیدا می کند.  این عضو هیئت علمی دانشگاه 
به این نکته اشاره کرد که متاسفانه ما در ایران با تبعیض سنی مواجه هستیم و در این خصوص ادامه داد: 
این در حالی است که در تخصیص منابع برای درمان بیمارن ما نباید سن را در نظر بگیریم و باید به همه 
گروه های سنی اولویت و اهمیت داده شود. بنابراین در کشورهای روبه توسعه مانند ایران باید با نیازهای 
سالمندان آشنا شویم و برنامه ریزی کنیم تا بتوانیم  سالمندی سالم را در جامعه ارزش گذاری کنیم. وی 
در پایان خاطر نشان کرد: این پژوهش در نتیجه مصاحبه با ارائه دهندگان خدمات سامت و نیز سالمندان 
انجام شده که در نتیجه انجام آن، یک سری نیازها برای سالمندان شناسایی شده و این نیازها در سه گروه 
اصلی طبقه بندی شده است. این سه گروه شامل نیازهای جامع فردی در سالمند فعال، نیازهای آموزشی 
و اطاع رسانی برای سالمندی فعال و  نیازهای مدیریتی جهت سالمندی فعال، می شود. تعامل اجتماعی، 
روانی و عاطفی، همچنین خود مراقبتی و خودکارآمدی سالمند و اصاح زیرساخت های سیاسی، حقوقی، 
اجتماعی و اقتصادی، توسعه دانشگاه های دوستدار ســالمند و تدارک خدمات تخصصی و روزانه در 

سالمندی از جمله نیازهایی است که در این سه طبقه بندی نیز قرار می گیرند.

عکس خبر

خبر روزبا مسئولان

هشدارهای سازمان 
آتش نشانی اصفهان برای 

چهارشنبه آخر سال
رییس اداره برنامه ریزی و توســعه سازمان 
آتش نشــانی اصفهان، گفــت: والدین باید 
خطرات مــواد محترقه را بــه  فرزندان خود 
یادآوری کنند و نســبت بــه رفت وآمد، بازی 
و ســرگرمی های آن ها آگاهی کامل داشــته 
باشند.امید باقری در گفت وگو با ایسنا، ضمن 
اشاره به آستانه شب چهارشنبه آخر سال اظهار 
کرد: مواد محترقه، آتش زا برای آتش بازی به 
صورت ترکیبی اســتفاده می شود و به قدری 
حســاس اســت که در صــورت جابه جایی، 
حمل ونقل ، وارد شدن ضربه، رسیدن حرارت 
حتی در اثر فعل و انفعالات شیمیایی، مقابل 
ارتعــاش هوا و یــک فرکانس خــاص این 
چاشنی انفجار فعال و انرژی این مواد به طور 
ناگهانی آزاد می شود که آزاد شدن انرژی این 
مواد محترقه، حریق، صدای مهیب و خسارت 
جانی و مالی را به دنبال خواهد داشت.وی با 
اشاره به اینکه سازمان آتش نشانی از بهمن ماه 
سال جاری ارائه آموزش و فرهنگ سازی لازم 
را در این زمینه آغاز کرده است، افزود: والدین 
باید خطرات مواد محترقه را به فرزندان خود 
یادآوری کنند و نســبت به رفت وآمد، بازی و 
سرگرمی های آن ها آگاهی کامل داشته باشند.

رییس اداره برنامه ریزی و توســعه سازمان 
آتش نشانی اصفهان با بیان اینکه مواد منفجره 
در مجاورت لوازم گرمازا، در هوای گرم، در دست 
و جیب افراد به دلیل فعل  و انفعالات شیمیایی 
موجب ایجاد انفجار می شــود، گفت: بعضی 
مواد شیمیایی همچون اکلیل سرنج و... در 
ترکیب بــا یکدیگر یا ترکیب با آب مشــتعل 
می شــود که حدود ۲۵۰ گرم از مواد محترقه 
قابلیت تخریب کامل منزل با مساحت حدود 
۷۰ متر مربع و شکستگی شیشه مکان های 
مجاور را دارد.باقری خاطرنشان کرد: والدین 
باید ظــروف تحــت فشــار گاز، قوطی های 
حشره کش، اســپری ها و ظروف الکل را از 
دسترس کودکان و افراد نابالغ دور نگه دارند و 
باید از آتش بازی و روشن کردن آتش مجاور 

پارکینگ ها و درختان جلوگیری کنند.

رییس کانون وکلای دادگستری اصفهان:
۳۰ درصد پرونده های حقوقی در اصفهان دارای وکیل است

 رییس کانون وکای دادگستری اصفهان گفت: حدود ۳۰ درصد پرونده های حقوقی در اســتان دارای وکیل است که اجرای برخی طرح ها مانند اجباری کردن وکالت 
به منظور بهبود این شاخص ضروری به نظر می آید.حسین ادیب روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: نداشتن وکیل در پرونده های حقوقی سبب اطاله دادرسی، 
تحمیل هزینه های اضافی به مردم برای تنظیم دادخواست و همچنین گرفتن وقت قضات می شود.وی با بیان اینکه اجباری کردن وکالت برای طرح دعوا و دفاع در 
محاکم قضایی می تواند شاخص داشــتن وکیل برای پرونده های حقوقی را افزایش دهد، اظهار کرد: با اجباری شدن وکالت، از بحران بیکار شدن وکا کاسته خواهد 
شد و دادگستری نیز خروجی بهتری خواهد داشت.ادیب با درخواست از رسانه ها برای اطاع رسانی در این زمینه، تاکید کرد: ورود رسانه ها به مقوله فرهنگ وکالت در 
جامعه با توجه به چالش های پیش روی مردم در محاکم قضایی ضروری است.رییس کانون وکای دادگستری استان اصفهان با تاکید بر تضمین امنیت شغلی وکا 
گفت: استقال کانون و وکا، از بدیهیات قانون قضایی کشور است.وی افزود: کانون وکای دادگستری استان اصفهان در زمان حاضر سه هزار و ۱۱۹ عضو دارد که یک هزار 

و ۱۸۰ نفر از آنها زن هستند.ادیب ادامه داد: همچنین ۱۶۷ نفر از وکا در سال جاری پروانه وکالت خود را تمدید نکرده و ۲۴۴ وکیل نیز پروانه های خود را تودیع کردند.
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مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان در نشست خبری با اصحاب رسانه تاکید کرد:

توانمندسازی و ایجاد اشتغال، محور اصلی  فعالیت های کمیته امداد اصفهان  است
 لزوم مشارکتِ بیشترِ خیرین و اعتمادسازی بیشتر و رفع شبهات 
نســبت به محل مصارف کمک هــای مردمی در کمیتــه امداد؛ 
دوکلیدواژه ســخنان روز گذشــته مدیرکل کمیته امداد استان 
اصفهان در نشست خبری با اصحاب رسانه اســتان بود. »کریم زارع« در صحبت 
های آماری خود که حدود 45 دقیقه به طول انجامید، از دستاوردهای این کمیته و 
حمایت ها درخصوص توانمندسازی خانواده های تحت پوشش سخن گفت. زارع 
به توانمندسازی و ایجاد اشــتغال به طور ویژه اشاره کرد و گفت که کمیته امداد4۰ 
درصد سهم اشتغال کشور و استان را بر عهده دارد و در حوزه تاسیس و تعمیر مسکن 
برای مددجویان تحت پوشش به ویژه در مناطق روستایی هم اقدامات خوبی انجام 
داده که نتیجه آن، این بوده که درحال حاضر خانواده هایی که در مناطق روستایی و 
روستاهای زیر25 هزارنفر نیاز به خانه داشته باشند و لازم باشد برای آنها خانه ساخته 
شود، خیلی کم است. زارع در بخشی از سخنان خود، به کمک صنایع استان هم اشاره 
و چندباری تاکید کرد که باید »نقش پررنگ تری داشته باشند.« جالب اینجاست 
که باز هم نام »فولاد مبارکه« و در مرحله بعد »پالایشگاه اصفهان« به عنوان حامی 
به میان آمد)هرچند توقعات بیشتر است( اما باز هم نامی از »ذوب آهن« در میان 
نبود. معلوم نیست این صنعت بزرگ استان با آن حجم از آلایندگی که برای اصفهان 

ایجاد می کند، چرا در حوزه مسئولیت های اجتماعی اینقدر ضعیف عمل می کند!
در ادامه مشــروحی گزیده وار از صحبت های مدیرکل کمیته امداد استان در این 

نشست خبری را می خوانید:

پشتِ نوبتی نداریم
۸ هزار قلم از لوازم ضروری خانه بر اساس اولویت بندی و نیازسنجی تامین شده 
که در ســال جاری ۳ هزار از این اقام به کمک خیران توزیع شده و نزدیک به هزار 
و۸۰۰ قلم نیز طی یک ماه اخیر توزیع می شود و برا تامین اقام بالغ بر ۴۰ میلیارد 
تومان قدم بلندی برداشته شد.یکی از دغدغه های ما ترویج ازدواج آسان و کمک به 
خانواده ها جهت تهیه و تامین اقام اساسی جهیزیه بوده است. تاش می شود در 
یک دوره ۵ ساله، اقام اساسی شامل یخچال، کولر، جاروبرقی، لباسشویی و اجاق 
گاز را به طور کامل تامین کرده و در اختیار خانواده ها قرار بدهیم.  در سال جاری، طی 
قراردادی که با یکی از پلتفرم های عرضه کالا و لوازم خانگی منعقد کردیم، قرار بر 
این شد که نوعروسان با سلیقه خودشان، اقام اساسی را از بین ۵ قلم کالایی که نام 
برده شد، تهیه کنند. با این روش هم به مددجو امکان انتخاب می دهیم و هم کرامت 
آن ها حفظ می شود. در سه سال گذشته هیچ عروس پشت نوبتی نداشته ایم که 
مجبور باشد برای دریافت جهیزیه در انتظار بماند. کسانی که مدارک به ما بدهند و 
در آستانه ازدواج هستند، قطعا تا پایان سال اقام ضروری را دریافت خواهند کرد. 

توانمندسازی؛ رویکرد اصلی کمیته امداد در خدمت به نیازمندان

امسال، اکرام ایتام و اطعام نیازمندان با همراهی خیران در ماه مبارک رمضان همراه 
شده است و توانمندســازی رویکرد اصلی کمیته امداد در خدمت به خانواده های 
نیازمند اســت. در ۱۷ عنوان کلی و ۱۲۰ ســرفصل با مشــارکت افراد به توانمندی 
مددجویان در ابعاد فرهنگی و اقتصادی و خروج از چرخه فقر کمک خواهد شد تا 

به یک درآمد پایدار برسند.
خدمات به دو صورت ارائه می شــود که در یک بعد خدمات حمایتی و معیشتی 
که نیازهای حداقلی در درمان، مسکن و معیشــت خانواده رفع می شود و در یک 
بعد دیگر خدمات توانمندســازی و ایجاد اشــتغال و حمایت های دانشجوها و 
دانش آموزان انجام می گیرد.خدمات حمایتی مستمری از حداقل حقوق ۷۶۰ هزار 
تومان تا ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان داده می شود و حتی خانواده ها و افراد تحت 
پوشش از بیمه سامت بهره مند می شوند و هزینه های سنگین و صعب العاج را در 
قالب بیمه تکمیلی پرداخت می کنیم و حدود ۵ هزار بیمار صعب العاج وزمین گیر 
در سطح استان اصفهان وجود دارد.زارع تامین لوازم خانگی ضروری خانواده را از 

دیگر اقدامات کمیته امداد دانست . 

ایجاد اشتغال سالم و پایدار، دستاورد ارزشمند کمیته امداد
موثرترین سازمان در ایجاد اشتغال و کاهش نرخ بیکاری، کمیته امداد بوده است، 
۴۰ درصد سهم اشتغال در کشــور و اســتان را به عهده داریم و در زمینه مشاوره و 
استعداد سنجی و نظارت بر ایجاد شــغل پایدار به ویژه در مشاغل خانگی، صنایع 

دستی، کشاورزی و دامداری حضور پررنگی داشته ایم.سعی کردیم نوسانات در 

مشاغل گوناگون را کنترل کنیم. تعهد امسال ما در زمینه اشتغال، ۱۲ هزارشغل بود 
که تا این لحظه به صورت ۱۰۰ درصد محقق شده است. سال گذشته نیز تا ۱۹۰ درصد 
تحقق ایجاد اشتغال در سامانه رصد توسط کمیته امداد ثبت شد. اعتباری که تاکنون 
از طریق سیستم بانکی و دولت برای این امر دریافت شده حدود هزار و ۶۵۰ میلیارد 
تومان تسهیات شغلی بوده است.از اعتباری که دریافت شده، ۵۰ درصد سهم کمیته 

امداد و ۵۰ درصد سهم سایر دستگاه های متولی در این زمینه است. 

فرهنگ و آموزش؛ یک دغدغه مهم ِ آینده ساز
۴۰ هزار دانش آموز و ۳ هزار دانشجو تحت پوشش داریم و در زمینه های مختلف 
در تامین هزینه های تحصیلی و لوازم مربوطه و کمک هزینه تحصیلی در حد وسع 
انجام می شود.معتقدیم اگر در این زمینه سرمایه گذاری شود، این بچه ها می توانند 
خودشان و خانواده هایشان را از تبعات فقر نجات دهند. لذا درصد قابل توجهی از 
هزینه های تحصیلی را تامین می کنیم به ویژه در رشته هایی که بازار کار خوبی دارند. 
در همین راستا، نتایج و دســتاوردهای خوبی هم حاصل شده که به طور مثال ۷۰ 
درصد قبولی فرهنگیان داشته ایم و ۱۵ نفر هم رتبه زیر ۱۰۰۰ کسب کرده اند ؛ ضمن 

اینکه ۱۶۰۰ نخبه شناسایی کرده ایم.

تسهیلاتی که پاسخگو نیست
باید به ســمت جایگزینی خدمات معوض با باعوض پیش برویم که اثربخشی 
بیشتری دارد. صندوق امداد ولایت در بانک کشاورزی وامی را به خانواده ها اعطا 

می کند که بیش از ۲۰۰ میلیارد تومان از این صندوق تسهیات اعطا شده است.
۱۶۰ میلیارد تومان ودیعه مسکن اعطا شده است که البته این تسهیات تناسب کمی 
با نیاز خانواده ها دارد و خانواده های مستأجر بسیاری هستند که مشکات عدیده 
دارند. در حال حاضر بیش از ۲۰ هزار خانواده مستاجر داریم که با وجود رشد اعتبارات 
و تسهیات، اما پاسخگوی رشد و تورم در زمینه اجاره مسکن نیست و ما مجبوریم در 
زمینه هزینه هایی که تحت عنوان اجاره مسکن پرداخت می کنیم، خانواده هایی که 

مشکات بیشتر دارند و عیالوارتر هستند را در اولویت قرار بدهیم. 

هم تامین مسکن، هم تعمیر مسکن
در بحث مسکن و ساختمان به دو صورت تامین مسکن در قالب ساخت و تعمیر 
مسکن حمایت می شود و عمده خدمات ساخت مسکن در مناطق روستایی و زیر 
۲۵ هزار نفر، انجام شده است. در همین زمینه؛ ۹۴۱ واحد در سال جاری در روستاها 
ساخته شده و ۲۴۰۰ واحد در سرتاسر اســتان با اعتبار حدود ۲۰ میلیارد تومان هم 

تعمیر شده است. البته تعدادی هم مهاجرت معکوس داشته ایم. 

شعار ما؛ حفظ کرامت انسانی مددجو
اعتماد خوبی نسبت به کمیته امداد در بین مردم وجود دارد و شاهد اثبات این ادعا 
هم وجود بیش از ۱۱۰ هزار حامی هستند که از بچه های ما حمایت می کنند. کمیته 
امداد هیچ چیز پنهانی ندارد.کل هزینه های ما از منابع دولتی تامین می شــود و 
حتی ریالی از کمک های مردمی صرف امور اجرایی نمی شود و صد در صد خرج 
امور خیریه می شود. در تمام ســرفصل ها بیش از ۴۵ درصد رشد داشتیم، شعار 

محوری حفظ کرامت است.

صنایع کمک می کنند؛ اما باید نقش پررنگ تری داشته باشند
فولاد مبارکه، پتروشــیمی و صنایع کوچک و بزرگ همراهی و رشد خوبی داشته اند 
هرچند برای رسیدن به نقطه مطلوب فاصله داریم و در این میان فولاد مبارکه سهم 
بهتری داشته است. بویژه این صنایع که در آلودگی هوای استان سهم دارند و از قضا 
خانواده های محروم هم از این آلودگی تاثیر می پذیرند، باید نقش پررنگ تری در 
زمینه حمایت از خانواده های محروم و کمک به کمیته امداد داشته باشند. در حال 
حاضر، فولاد مبارکه و پالایشگاه اصفهان همراهی نسبتا خوبی در این زمینه داشته 

اند و از صنایع دیگر مثل ذوب آهن هم می خواهیم نقش پررنگتری داشته باشند. 

درآمد 6۰میلیارد تومانی از صندوق صدقات
امسال حدود ۶۰ میلیارد تومان درآمد از صندوق صدقات معابر، مغازه ها و خانواده ها 
داشتیم که با این میزان نصف مستمری یک ماه را می توانیم پرداخت کنیم .در حال 

حاضر بالغ بر ۱۱۰ میلیارد تومان مستمری ماهانه به خانواده ها کمک می کنیم. 

جامعه



بحث تغییر تاریخ دربی مطرح شده که ظاهرا بستگی به مراسم سنتی چهارشنبه ســوری دارد.به گزارش »ورزش سه«، طبق برنامه اعلام شده از سوی سازمان 
لیگ و از هفته بیستم رقابت های لیگ برتر دربی سنتی 103 بین تیم های استقلال و پرسپولیس چهارشنبه هفته آینده 23 اسفند برگزار خواهد شد.این مسابقه 
با توجه به اینکه در دومین روز از ماه مبارک رمضان برگزار خواهد شــد، از ســاعت 20 آغاز می شود؛ اما حالا شایعه شده شــاید به خاطر تمرکز نیروی انتظامی 
روی چهارشنبه ســوری و اتفاقات آن و آماده باش آنها این مسابقه یک روز به تعویق بیفتد و پنجشنبه 24 اسفند برگزار شــود. نکته اینجاست که مراسم سنتی 
چهارشنبه سوری که البته در سال های اخیر به شکل عجیبی برگزار می شود و بعضا تلفات مالی و جانی فراوانی داشته، قاعدتا باید در سه شنبه آخر سال که مصادف 
با شب سال نو در تاریخ 29 اسفند خواهد بود برگزار شود، اما برخی معتقدند این مراسم به خاطر مصادف شدن با سال نو و چند ساعت مانده به تحویل سال خواهد 
بود احتمالا یک هفته زودتر و در تاریخ 23 اسفند برگزار شود!با این حال ظاهرا تاریخ دربی و جابه جا شــدن برنامه این بازی بزرگ به زمان برگزاری چهارشنبه 
سوری ارتباط پیدا کرده و چون از سوی هیچ نهادی به صورت رسمی اعلام نمی شود، می تواند سردرگمی هایی را ایجاد کند. در واقع اگر قرار باشد چهارشنبه سوری 
یک هفته جلو بیفتد و شب قبل از دربی برگزار شود، مسئله آماده باش نیروی انتظامی و درگیر بودن نیروهای این ارگان با این مسئله می تواند مشکل ساز شود، 

اما اگر سر تاریخ خودش برگزار شود، دخلی به دربی نخواهد داشت و همه چیز طبق برنامه مقرر پیش خواهد رفت.

دربی؛درگیرتعیینتاریخچهارشنبهسوری!

سهشنبه15اسفند24/1402شعبان5/1445مارس2024/شماره4041

حسرتستارهیووه:اینباختتقصیرمنبود
دوشان ولاهوویچ، ستاره یوونتوس، از این که نتوانسته اســت از فرصت هایی گلزنی ای که داشت 
استفاده کند ناراحت است.به گزارش »ورزش سه«، یوونتوس در چارچوب رقابت های هفته بیست 
و هفتم سری آ ایتالیا در ورزشگاه دیه گو مارادونا به مصاف ناپولی رفت و با نتیجه 1-2 برابر این تیم 
شکست خورد. شاگردان مکس آلگری موفق شدند گلی که دریافت کرده بودند را در دقایق پایانی 
جبران کنند و بازی را به تساوی بکشند؛ اما تنها چند دقیقه بعد روی یک اشتباه پنالتی را به حریف 
هدیه کردند تا ناپولی بتواند سه امتیاز این بازی مهم را به دســت آورد.ولاهوویچ پس از پایان این 
بازی در گفتگو با DAZN اظهار داشت:» من صادقانه حسرت تمام فرصت هایی که خراب کردم را 
می خورم. اگر می خواهم به چیزی که دوست دارم تبدیل شوم و به تیمم کمک کنم باید یک سطح 
بالاتر بیایم و بتوانم این فرصت ها را به گل تبدیل کنم تا مانع از شکســت تیمم شــوم. هیچ حرفی 
دیگری نیست که بتوانم بزنم. من فرصت هایی را در این بازی داشتم تا بتوانم باعث پیروزی تیمم 
شوم. در طول هفته به سختی کار و تلاش کردم تا بهترین عملکرد را داشته باشم و هر کاری انجام 

دادم تا آماده این بازی شوم اما امشب طوری که می خواستم پیش نرفت.«

طعنه»والورده«بهبارسا:حقتاننبودبرندهشوید!
ارنستو والورده، سرمربی اتلتیک بیلبائو، معتقد است که تساوی نتیجه منصفانه ای برای هر دو تیم 
بود.به گزارش»ورزش سه«، اتلتیک بیلبائو در چارچوب رقابت های هفته بیست و هفتم لالیگا در 
ورزشگاه خانگی اش میزبان بارسلونا بود و موفق شد با تســاوی بدون گل این تیم را متوقف کند. 
شــاگردان ژاوی در این بازی نمایش خوبی ارائه نکردند و نتوانســتند فرصت زیادی روی دروازه 
حریف ایجاد کنند و این موضوع انتقادهایی را از این مربی و بازیکنانش به همراه داشت. از سوی 
دیگر، اتلتیک هم نمایش خوبی در این دیدار داشــت. والورده پس از پایان این بازی در گفت وگو 
با خبرنگاران درباره این دیدار و شــرایطش اظهار داشت: »بارســلونا بازی را خوب آغاز کرد و در 10 
دقیقه اول خیلی خوب بازی کرد. آنها هجومی ظاهر شدند و ما مجبور شدیم به سختی دفاع کنیم. 
هرچه زمان بازی جلوتر رفت، ما شروع به گرفتن کنترل بازی در دست خودمان کردیم اما در نهایت 
نتوانستیم فرصت گلزنی خاصی را ایجاد کنیم. شــرایط آنها هم همینطور بود و نتوانستند فرصت 
خاصی داشته باشند، البته به جز شوتی که کانسلو زد. درست است که بارسلونا در این بازی بدشانسی 
آورد و دو بازیکن مهم این تیم شامل فرانکی دی یونگ و پدری در این دیدار مصدوم شدند و زمین 

بازی را ترک کردند اما به صورت کلی باید بپذیرند که تساوی در این بازی نتیجه منصفانه ای بود. «

»بنزما«بهالکلاسیکومیرسد
کریم بنزما به دیدار حساس الاتحاد برابر الهلال در یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا می رسد.

به گزارش ایسنا، در یکی از حساس ترین و جذاترین بازی های دور یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان 
آســیا دو تیم عربســتانی الاتحاد و الهلال به مصاف هم می روند. بازی رفت این مســابقه که به 
ال کلاسیکوی عربستان مشهور است سه شنبه شب به میزبانی الهلال برگزار خواهد شد.به نوشته 
سعودی اسپورت، خبر خوب برای هواداران الاتحاد این است که کریم بنزما به شرایط بازی رسیده 
است و می تواند تیمش را در دیدار حساس برابر الهلال همراهی کند. بنزما در دیدار چند روز پیش 
الهلال و الاتحاد در هفته بیست ودوم لیگ حرفه ای عربستان به خاطر مصدومیت بازی نکرد. در این 
بازی الهلال توانست با نتیجه سه بر یک به پیروزی دست پیدا کند تا نشان دهد که شانس بیشتری 
نســبت به الاتحاد برای صعود به دور بعد لیگ قهرمانان آسیا دارد.خبر بد برای الاتحاد اینکه احمد 
الغامدی، بازیکن کلیدی این تیم، مصدوم است و به بازی با الهلال نمی رسد.الهلال به کابوسی برای 
تیم های عربستانی و آسیایی در فصل جاری تبدیل شده است. این تیم در هشت بازی خود در لیگ 
قهرمانان آسیا هفت برد را کسب کرده و در لیگ عربستان هم در 22 بازی 20 پیروزی به دست آورده 

تا نشان دهد که آماده ترین تیم حال حاضر فوتبال آسیاست.

شایدبرایاولینباردرتاریخ؛داورانزنسرنوشتدربیتهرانرادستمیگیرند

شوخی می فرمایید؟!
اســتفاده از داوران زن در دربــی پایتخت، یکــی از گزینه های کمیته 

داوران است.
به گزارش »ورزشســه«، زمان زیادی تا دربی پایتخت باقی نمانده 
و حدس و گمانه زنی درخصوص انتخاب داور این مســابقه افزایش 
یافته است. اکنون نیز گفته می شود که استفاده از دو داور زن که دارای 
لایسنس اتاق VAR هســتند، یکی از گزینه های کمیته داوران برای 

این مسابقه است.
ایران ورزشی در شــماره اخیر  خود به این موضوع پرداخته و نوشت: 
کمتر از 10 روز تا این بازی حســاس در پیش است، باز هم این سوال 
پیش می آید اگر از وی ای آر در این بازی استفاده شود قرار است کدام 
داور قاضی این میدان شــود و تکلیف اتاق وار چیست؟ پاسخ سوال 
اول که مشخص خواهد بود و به احتمال خیلی زیاد در این دربی پیش 
رو از سیســتم ویدئویی استفاده خواهد شــد، اما چون این سیستم 
نیاز به مدرک لایسنس از ســوی داور دارد، چه داوری برای این بازی 

انتخاب می شود.
در وهله اول باید این نکته را متذکر شد که برخلاف دربی قبلی که فقط 
بنیادی فر این مدرک را داشت و کمیته داوران تنها انتخابش این داور 
بود، اما در فاصلــه دو دربی ســایر داوران بین المللی هم فرصت پیدا 
کردند تا در کشور عربستان و تاجیکســتان دوره دیده و تمام داوران 
بین المللی تا قبل از دربی این مدرک به دست شان خواهد رسید و از 
این بابت کمیته داوران برای انتخاب داور وسط مشکلی ندارد و از بین 
هفت داور بین المللی )موعود بنیادی فر، پیام حیدری، بیژن حیدری، 
حســن اکرمی، وحید کاظمی، امیر عرب براقی و مرتضی منصوریان( 
می تواند یک نفــر را برای قضاوت ایــن دیدار انتخاب کنــد، اما نکته 
بعدی در خصوص استفاده از »وی ای آر« این است که علاوه بر داور 
وسط و کمک هایش باید سه داور در اتاق وار حضور داشته باشند و به 
داور وســط در حین بازی کمک کنند که در این میان کار کمیته داوران 

سخت خواهد شد.
برخلاف اطلاعات اشــتباهی که در گذشــته کمیتــه داوران در اختیار 
مخاطب فوتبال قرار داد، موعود بنیادی فر علاوه بر مدرک لایســنس 
داخل زمین توانسته حدود یک سال و نیم پیش مدرک لایسنس اتاق 
وار را هم کسب کند و در بین هفت داور بین المللی تنها داوری است که 
این مدرک را دارد، اما اگر کمیته داوران؛ داور وسط خود را از بین شش 
داور دیگر انتخاب کند و بخواهد از موعود بنیادی فر در اتاق وار استفاده 
کرده تا نیازی به داوران خارجی در این اتاق نباشد، نیاز است تا دو داور 

دیگر نیز در کنار موعود در این اتاق حضور داشته باشند.

نکته قابــل توجه در این زمینه که کمتر کســی می دانــد اینکه در بین 
داوران ایرانی غیر از موعود دو داور خانم نیز توانســتند لایسنس اتاق 
وار را کســب کنند و اگر کمیتــه داوران و فدراســیون بخواهند، آن دو 
می توانند در بازی دربی کنار بنیادی فر در اتاق وار کوبل داوری را تکمیل 
کنند. اگر کمیته داوران تا آن زمان بخواهــد و چنین تصمیمی بگیرد 
قربانی و ذکایی دو داور خانمی هســتند که برای نخستین بار به دربی 
ورود کرده و تاریخ ساز می شوند و برای همیشه در تاریخ دربی نام آنها 

حک خواهد شد.
از بین دو داور خانمی که لایسنس اتاق وار را دارند، توانستیم با مهسا 
قربانی هم کلام شویم؛ داوری که در سال 2021 توانسته این مدرک را 
بگیرد و در حال حاضر آماده است تا اگر انتخاب کمیته داوران در دربی 
باشــد به کوبل داور کمک کند. قربانی در خصوص انتخاب احتمالی 
برای دربی می گوید: »من و خانم ذکایی این مدرک را کسب کرده ایم 
و اگر کمیته داوران تصمیم بگیرد در دربی از ما اســتفاده کند، به کوبل 

داوری کمک خواهیم کرد.«
خیلی ها معتقدند داوران خانم تجربه لازم برای کمک به کوبل داوری را 
ندارد. چقدر با این موضوع موافق هستید؟ قربانی در پاسخ می گوید: 
»تفکیک جنسیتی معنایی ندارد. من و خانم ذکایی دانش و توانایی 

قضاوت را داریم و اگــر همت کمیته داوران باشــد و چنین تصمیمی 
بگیرند، بهترین تصمیمات را در دربی خواهیم گرفت.«

با توجه بــه اینکه کمیتــه داوران اجــازه مصاحبه بــه داوران فعال را 
نمی دهد، خانم قربانی فقط احساس خود در خصوص حضور دربی را 
بیان کرد و به این نکته اشاره داشت که نمی تواند بیشتر از این صحبت 
کند.وقتی این ســوال را پیش روی خدادادافشاریان می گذاریم، در 
پاسخ می گوید: »استفاده از داوران خانم در دربی؟ احتمال هر چیزی 
وجود دارد.« در این زمینه به تصمیم نهایی رســیده  اید؟ افشاریان در 
پاسخ می گوید: »باور کنید در این زمینه به نتیجه قطعی نرسیدیم و به 

ما فرصت بدهید تا در این خصوص به نتیجه برسیم.« 
با توجه به ملاحظاتی که وجود دارد شــاید احتمال استفاده از داوران 
خانم کم باشــد، اما در صورتی که در دربی هم نتواننــد از این دو داور 
اســتفاده کنند در بازی هایی که حساســیت کمتری دارد، می توان از 
حضور این داوران اســتفاده کرد. اما اگر قرار باشد مثل دفعه گذشته 
)در بازی دربی( در اتاق وار از داور خارجی استفاده شود، کمیته داوران 
قصد دارد از بین داوران ازبکستان، قطر و عربستان، در اتاق وار استفاده 
کند که به دلیل تجربه داوران عربستانی احتمال استفاده از آنها خیلی 

بیشتر است.

خبر روز

احترام»اوسمار«بهانتخابهایگلمحمدی
سرمربی برزیلی پرسپولیس تمام نکات فنی مورد تایید یحیی گل محمدی درخصوص بازیکنان جوان این 
تیم را پیگیری می کند.اوسمار ویرا در حالی به عنوان جانشین یحیی گل محمدی سرمربی پرسپولیس 
شد که دستیار اول او بود تا در تمام تصمیمات فنی تاثیرگذار باشد. جدایی گل محمدی از این تیم باعث 
عقب نشینی ویه را از تصمیمات کادر فنی سرخپوشان درباره بازیکنان نشد تا روی حفظ نفرات ذخیره و 
جوان مورد تایید خود تاکید داشته باشد.علیرضا عنایت زاده، هافبک جوان پرسپولیس که ابتدای فصل 
دچار پارگی رباط صلیبی شد اکنون شــرایط حضور در تمرینات گروهی را پیدا کرده است تا با تایید کادر 
پزشکی به جمع بازیکنان بزرگسال اضافه شود.سرمربی برزیلی برای جوانگرایی در تیمش نیز راهی را 
پیش می رود که گل محمدی در زمان حضورش به عنوان سرمربی سرخپوشان برنامه ریزی داشت. ویرا 
قصد دارد بازیکنان جوان را همچنان از تیم های پایه باشگاه به تمرینات بزرگسالان بیاورد تا اینگونه برنامه 
بازیکن سازی را برای این باشگاه ادامه دهد.ســرمربی سرخپوشان پایتخت تصمیم دارد نفرات جوان 
تیمش را رفته رفته به لیست 1۸ نفره این تیم برای هر بازی اضافه کند تا علاوه بر سورگی نفراتی همچون 

عنایت زاده و خدادادی جو حضور در لیگ برتر را لمس کنند.

واکنشغیررسمیفدراسیونفوتبالبهدرخواستمهمسپاهان
 باشگاه سپاهان با ارسال نامه ای به مسئولان برگزاری مسابقات، خواهان استقرار کمک داور ویدئویی 
حداقل در مسابقات مهم خود شده است. سپاهانی ها در نامه ای که برای فدراسیون فوتبال فرستاده اند 
تاکید کردند که در بازی های خانگی و خارج از خانه  مسابقات شــان تحت پوشش کمک داور ویدئویی 
باشد تا از اشتباهات داوری صدمه نبینند.فدراسیون فوتبال نمی تواند به این درخواست باشگاه سپاهان 
پاسخ مثبت دهد، به این خاطر که در حال حاضر تنها دو دستگاه مربوط به تجهیزات کمک داور ویدئویی 
وارد تهران شده که قرار است در بازی دربی و مصاف پایانی جام حذفی مورد استفاده قرار گیرد.فدراسیون 
فوتبال تنها برای استفاده از VAR در این دو بازی از فیفا مجوز گرفته است. البته برنامه فدراسیون فوتبال 
این است که تا پایان فصل ۶ دستگاه دیگر وارد تهران کند و از ابتدای فصل آینده همه دیدارهای لیگ برتر را 
با حضور کمک داور ویدئویی برگزار کند.در حال حاضر اگر یکی از این دستگاه ها در استادیوم نقش جهان 
جانمایی شود، به طور حتم خیلی از تیم ها به این تبعیض معترض خواهند شد. البته کسب مجوز از فیفا 
هم شرط است و بر همین اساس بعید است در دور برگشت جز دربی و مصاف پایانی جام حذفی بازی 

دیگری با حضور کمک داور ویدئویی برگزار شود.

تامیناجتماعیپرسپولیسراریجکتکرد!
مدیر کل سازمان تامین اجتماعی در خصوص خرید سهام باشــگاه پرسپولیس که این روزها در 
رسانه ها مطرح می شود؛ ادعای جدیدی را مطرح کرده است.به گزارش »ورزش سه«، بعد از شایعات 
پیرامون خرید پرسپولیس توسط سازمان تامین اجتماعی، حالا جمشید مهرابی، مدیرکل نظارت 
بر امور شــرکت های تامین اجتماعی، ادعای جالبی را مطرح کرده اســت.مهرابی در گفت و گوی 
تلویزیونی در پاسخ به سوال مجری در خصوص اینکه شایعاتی مبنی بر خرید پرسپولیس توسط 
سازمان اجتماعی در رسانه ها مطرح می شود، گفت: موضع رسمی سازمان تامین اجتماعی حدود دو 
هفته پیش اعلام شده؛ اما دیدیم که در رسانه ها اعلام شده که سازمان تامین اجتماعی بزرگ ترین 
خریدار باشگاه پرسپولیس است. یک بار گفتند این سازمان ورود کرده، یک بار دیگر گفتند انصراف 
داده اما مسئله اصلا این نیست.وی ادامه داد: مسئله اصلی اصلا بحث خرید این باشگاه نیست، 
بلکه موضوع این است که پیشنهاد شده که ســازمان تامین اجتماعی از طریق خودش و یا یکی از 
شرکت های زیر مجموعه، این باشــگاه را به عنوان بدهی که از دولت دارد؛ در اختیار بگیرد.مهرابی 
در ادامه می گوید: پیشنهاد خرید سهام این باشگاه را ما ارائه ندادیم بلکه دولت بدهی سنگینی به 
سازمان تامین اجتماعی دارد که قرار بود بخشی از سهام این باشگاه، برای مثال ۵1 درصد از سهام 

باشگاه پرسپولیس بابت مقدار مشخصی از بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی واگذار شود.

مستطیل سبز

مانیفست»مورایس«:
عاشقبازیکنانتیمتان

باشید
ژوزه مورایس نتوانســت مقابل خشم خود 
را پس از اتهامات پرشــمار و هجمه های زیاد 
علیه بازیکنان طــی روزهای اخیــر بگیرد و 
البته بــا ادبیات خاص خود بــه منتقدان در 
فضای هوادرای سپاهان و رسانه های مختلف 
پاسخ داد.به گزارش»ورزش  سه«، پس از دو 
باخت پیاپی برابر الهلال و ســپس شکست 
برابر استقلال در ورزشگاه آزادی هجمه های 
زیادی علیه بازیکنان سپاهان، مدیریت این 
تیم و همینطور بازیکنــان در فضای هواداری 
ســپاهان و همینطور برخی رســانه ها ایجاد 
شــد، که طی روزهای اخیر سرمربی پرتغالی 
سپاهان سیاست سکوت در پیش گرفته بود 
و به انتشار یک پســت اینستاگرامی مبهم با 
زمینه شایستگی بســنده کرد.با اینکه مربی 
پرتغالی که نشــان داده تفاوت های فاحشی 
از نظر رفتاری و شــخصیتی با سایر مربیان 
هموطنش در فوتبال ایران دارد، انگار در انتظار 
نشست خبری پیش از بازی برابر شمس آذر 
بود تا پس از پاســخ دادن به تمامی سوالات 
خبرنگاران، گلایه های خود را از فضای پیرامون 
تیمش با ناراحتی و عصبانیت، دو خصوصیتی 
که خیلی از او سراغ نداریم بروز بدهد. سوال و 
انتقاد قابل پیش بینی از مورایس در نشست 
خبری پرسشــی تکراری درباره عدم جذب 
مدافع میانی بود که سرمربی پرتغالی سپاهان 
با صراحت لهجه تاکیــد کرد تیمش نیازی به 
جذب بازیکن در این پست نداشته و با حضور 
بازیکنانی نظیر دانشــگر، هــادی محمدی، 
ســیاوش یزدانی و دابو و نورافکن که توانایی 
بازی در پست دفاع میانی را دارند، احتیاجی 
به خرید بازیکن ندارد و این موضوع مســئله 
نه فردی که مربوط به سازمان دفاعی کل تیم 
دانست. مهم ترین صحبت های مورایس در 
بخش پایانی نشســت خبری 40 دقیقه ای 
این مربی مطرح شد. مورایس در این بخش 
از گفت وگو هواداران سپاهان را خطاب قرار داد 
و بی پرده با آنها صحبت کرد و از آنها خواست 
که بازیکنان تیمش را تحت فشار قرار ندهند. 

فوتبال جهان

عکس خبر

پادگانساکت،
شروعکاراز9صبح!

به گزارش »ورزش سه«، ســرمربی نساجی 
چند روز بعــد از برنامه ریزی تمرین شــبانه 
بلافاصله بعد از شکست مقابل گل گهر سیرجان 
،حالا برنامه ای را تعیین کرده تا شــاگردانش 
بهتر و بیشتر در شرایط تیمی قرار بگیرند.این 
برنامه جالب ســاکت الهامی از روز یکشنبه 
اجرا شد؛ به این صورت که بازیکنان از ساعت 9 
صبح در سه گروه مختلف تست های تخصصی 
را پشت سر گذاشتند تا به صورت دقیق تر برنامه 

غذایی و تمرینی آنها تنظیم شود.

 مربی تیم ملــی جودو  گفت: چهار ســال دوری از 
جودو روز دنیا لطمه بزرگی به این رشــته زد و برای 
بازگشت باید با برنامه و البته تلاش دو چندان پیش 
 رفته جودوکاران آماده حضور در میدان های بزرگ

 شوند.
حامد ملک محمدی با بیان مطلب فوق به خبرنگار 
مهر اظهار کــرد: بایــد بپذیریم که جــودوی ایران 
نزدیک به ۵ سال در محرومیت و تعلیق بوده است. 
این یعنــی دوری طولانــی از جــودوی روز دنیا که 
لطمات زیادی به جودو کشور وارد کرد. در این مدت 
می توان گفت یک نسل از جودو تغییر کرده است. 
باشــگاه های جودو با کمترین هنرآموز به کار خود 

ادامه داده و حتی برخی از آنها تعطیل شدند. خیلی 
از مربیان سازنده و قهرمان پرور و حتی داوران خانه 
نشــین شــدند.وی گفت: جودوی ایران پتانسیل 
بالایی دارد، می توان این جودو را احیا کرد، ولی باید 
با برنامه پیش رفت که فدراسیون مصمم به رسیدن 
به این هدف است. معتقدم در مرحله نخست باید 
مربیان به روز شــوند. بعد از آن جودوکاران خود را 
دائم به اردوهای مشترک اعزام کنیم تا با جودوکاران 
برتر دیگر کشورها تمرین کرده و به قولی تن به تن 
شــوند. کمبود تجربه و دوری از تاتامی های بزرگ 
 دنیا چیزی نیست که بتوان خیلی زود جبران کرد.

ملک محمــدی ادامــه داد: حضور در مســابقات 

گرندپری و گرنداســلم در چنین شــرایطی تنها به 
جــودوکاران ما لطمه می زند، نمی تــوان بی برنامه 
پیش رفت که در این صورت جودوکار لطمه بیشتری 
خواهد خورد. باید سطح فنی جودوکار را بالا ببریم. 
مسابقاتی با ســطح پایین تر برای تیم ملی در نظر 
بگیریم تا در کنار همان اردوها جودوکار هم به لحاظ 
فنی پیشرفت کند و هم به خودباوری لازم برسد که 

می توان در هر مبارزه ای پیروز شد.

مربی تیم ملی جودو :

جودوکارانایراننیازبهخودباوریدارند
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عملیات تعریض ورودی بزرگراه معلم با 2۶۸ میلیارد ریال 
اعتبار آغاز شد

مدیر منطقه ۷ شهرداری اصفهان گفت: پروژه تعریض و ســاماندهی ورودی بزرگراه معلم در انتهای 
خیابان کاوه با اعتباری بالغ بر ۲۶۸ میلیارد ریال، همراه با بیش از ۳۳۰۰ متر خاک برداری و ۲۲۰ متر 
تخریب مسیر در حال اجراست.مهدی ســلطان آقایی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: عملیات 

اجرایی پروژه تعریض و ساماندهی ورودی بزرگراه معلم در انتهای خیابان کاوه آغاز شده است.
وی افزود: پروژه تعریض و ساماندهی مسیر خروجی میدان اســتاد یاوری و خیابان کاوه به سمت 
بزرگراه معلم از بهمن سال جاری آغاز شده است و تا پایان شهریور سال آینده ادامه دارد.مدیر منطقه 
۷ شهرداری اصفهان با اشاره به دستور شهردار اصفهان درباره اجرای سریع این پروژه تاکید کرد: محور 
خروجی شهر اصفهان به ســمت تهران یکی از محورهای پرتردد شــهری بوده و به عنوان محل تلاقی 
خیابان فرزانگان و خیابان کاوه از منظر ترافیکی و عمرانی حائز اهمیت است.سلطان آقایی با بیان اینکه 
این پروژه شش ماهه با اعتباری بالغ بر ۲۶۸ میلیارد ریال و با طرح ترافیکی موقت در حال اجراست، 
گفت: این پروژه تحت نظارت شهرداری این منطقه و توسط معاونت عمران شهرداری در حال اجراست.

وی با بیان اینکه در این پروژه بیش از ۳۳۰۰ متر خاکبرداری و ۲۲۰ متر تخریب مسیر وجود دارد، ادامه 
داد: در طول اجرای پروژه بیش از ۵۰۰۰ متر مکعب زیرسازی صورت خواهد گرفت و با هدف ایمن سازی 
مسیر با ۲۵۰۰ متر مکعب بتن ریزی ویژه نیوجرسی، اجرا خواهد شد.مدیر منطقه ۷ شهرداری اصفهان 
خاطرنشان کرد: در این طرح مساحتی به وســعت ۴۰ هزار متر مربع معادل ۷۰۰ تن اجرای آسفالت 
انجام خواهد شد.سلطان آقایی با اشاره به محدوده اجرای این پروژه عمرانی گفت: با توجه به تاثیر این 
پروژه در تردد محور فرزانگان که محل استقرار باغ فدک به عنوان تنها کمپ گردشگری شهر اصفهان و 
خروجی خیابان کاوه به سمت شمال کشور اســت، امیدواریم با تسریع در اجرای این عملیات، شاهد 

ارتقای ایمنی و ارائه خدمت بهتری به شهروندان و مسافران باشیم.

رییس شورای شهر اصفهان:
ساماندهی ورودی های نصف جهان نیازمند مدیریت واحد است

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: پیگیر این موضوع هســتیم که مدیریت واحدی برای 
ورودی های شهر اصفهان حاکم شود تا از شــکل گیری کاربری های ناهمگون، ترافیک زا، ناایمن و 
کاربری هایی که با هویت ورودی شهر اصفهان منافات دارد، جلوگیری شود.محمد نورصالحی در 
گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: با توجه به اینکه تمام طول مســیر ورودی های شهر در اختیار 
شهرداری اصفهان نبوده اســت، پیگیر بودیم که مدیریت واحدی بر این ورودی ها حاکم شود تا از 
شکل گیری کاربری های ناهمگون، ترافیک زا، ناایمن و کاربری هایی که با هویت ورودی شهر اصفهان 
منافات دارد، جلوگیری شود.وی افزود: شاید لازم باشد برای ســاماندهی ورودی های شهر باید 
پلاک هایی تجمیع شود، همچنین کاربری های خدماتی و کلان مورد نیاز شهر اصفهان که می تواند 
به ورودی شهر اصفهان شــخصیت دهد، تعریف شود. یک ســری از خدمات که امکان ارائه آن ها 
داخل شهر وجود ندارد، همچون خدمات ورزشی، بهداشتی و درمانی و تجاری، باید در مقیاس کلان 
و فراشهری ساماندهی شود تا بتواند به مجموعه کلان شــهر اصفهان و شهرهای اطراف سرویس 
دهد.رییس شورای اسلامی شــهر اصفهان تصریح کرد: اختیار و تصمیم گیری درباره تجمیع این 
مدیریت ها در حوزه اختیارات شــهر اصفهان، نیاز به برنامه ریزی های کلان و شــورای برنامه ریزی 
استان دارد که در دوره های قبل پیگیر بودیم و در این دوره نیز به طور جدی پیگیر آن هستیم، به ویژه 
ورودی از سمت فرودگاه که راه های ارتباطی آن نیازمند ساماندهی و مدیریتی فراتر از مدیریت های 
جزئی و ضعیف اطراف آن اســت.نورصالحی با تاکید بر اینکه پیگیر ساماندهی ورودی جنوب، از 
سمت بهارستان و شیراز نیز بودیم، گفت: امیدوارم این اقدامات منجر به تصمیم گیری خوبی شود 
و در شورای برنامه ریزی استان تصمیمی در این رابطه گرفته شود، این اقدام زمان بر است و به چند 

سال زمان احتیاج دارد تا طرحی درخور شهر اصفهان شکل گیرد.

مدیر درمان تامین اجتماعی استان اصفهان:

اصفهان جذابیت کاری برای پزشکان ندارد

مدیر درمان تامین اجتماعی اســتان اصفهان گفت: عملکرد پزشــکان در 
اصفهان زیر ذره بین اســت و به دلیل ســخت گیری ها، اصفهان برای این 
طیف جذابیــت کاری ندارد و اغلب به تهران ســفر می کنند.محمد رجالی 
در گفت وگو با خبرنگار مهر با خبرنگار مهر اظهار کرد: عملکرد پزشــکان در 
اصفهان زیر ذره بین اســت و به دلیل ســخت گیری ها، اصفهان برای این 
طیف جذابیت کاری ندارد و اغلب به تهران سفر می کنند.وی افزود: مسئله 
زیرمیزی گرفتن پزشکان را انکار نمی کنیم هرچند با آن نیز برخورد می شود 
اما وقتی تا سال گذشــته هزینه یک متخصص اطفال از ۱۵ تا ۲۳ میلیون 
است قطعا زیر میزی دریافت می کند.مدیر درمان تامین اجتماعی استان 
اصفهان با بیان اینکه پزشــکان در دهه ۸۰ با چند ماه کار می توانستند یک 
ماشین و خانه خریداری کنند، ادامه داد: وقتی یک جراح و متخصص به 
اندازه دستمزد خود حقوق دریافت نکند تن به مهاجرت می دهد که آمار آن 
افزایش یافته است.وی با اظهار اینکه همچنان زیرمیزی و نوبت دهی در 
سیستم های درمان وابسته را عمده شکواییه مردم خواند و گفت: در هر ماه 
بالغ بر ۱۲ هزار نفر در کشور با شماره ۱۴۲۰ تماس می گیرند که به منظور ارائه 
خدمات مشاوره ای و شکواییه های مردم است.مدیر درمان تامین اجتماعی 
استان اصفهان، تربیت دانشجوی پزشکی را یکی از امتیازات بخش درمان 
تامین اجتماعی خواند و افزود: تاکنون بالغ بر ۱۰۰ پزشــک آموزش و فارغ 

التحصیل شده اند.وی همچنین از کاهش دریافت کنندگان بیمه بیکاری 
خبر داد و گفت: با توجه به اینکه نیروی کار کم شــده اســت و همواره این 
معضل در کارخانجات و کارگاه های ما وجود دارد بنابراین از تعداد دریافت 
کنندگان بیمه بیکاری کاسته شده و بر اساس آمار از ۲۱ هزار نفر به ۱۴ هزار 
بیمه بیکاری رسیده است.رجالی از انجام صد درصد رایگان اعمال جراحی 
در بیمارستان های ملکی تامین اجتماعی خبر داد و افزود: در سال گذشته 
بالغ بر ۱۰ میلیون خدمات سرپایی و ۵ میلیون ویزیت عمومی، تخصصی 
و فوق تخصصی و پاراکلینیک صورت گرفته است.وی گفت: در ۹ ماهه اول 
امسال ۸ درصد افزایش عمل جراحی داشتیم و ۵۰ هزار عمل جراحی ثبت 
شده است.مدیردرمان تامین اجتماعی اســتان اصفهان میزان نارضایتی 
مردم از نحوه دریافت خدمات تامین اجتماعی را به خاطر فاصله داشــتن 
سطح خدمات با میزان انتظارات آنهاست به طوری امروز با حجم بالایی از 
بیمه شده مواجهیم که با بستری که در اختیار داریم متناسب نیست.وی در 
پاسخ به این سوال که چرا تامین اجتماعی به بخشی از خدمات مثل تغذیه 
نگاه زیبایی دارد و برخی از داروهای بیماران صعب العلاج از مشمول بیمه 
خارج شده است، گفت: هیچ کشوری چک سفید امضا برای درمان نمی دهد 
بطوری که در کشورهای دارای سیستم ارجاع حتی داروهای سرماخوردگی 

تحت پوشش بیمه نیست.

 مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری 
اصفهان گفت: حدود ۱۱۰ اصله درخت به مناســبت 
جشن درختکاری در پایانه های مسافربری پنج گانه 
شهرداری این کلان شهر کاشته می شود.ابوالفضل 
توکلی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره به هفته 
منابع طبیعی و روز درختکاری در آستانه سال جدید 
اظهار کرد: با توجه بــه تاکیدات شــهردار اصفهان 
نسبت به گل آرایی و فضاســازی برای استقبال از 

نوروز ســال آینده، ســازمان پایانه های شهرداری 
اصفهان بــا هزینه ای بالــغ بر ۶۰۰ میلیــون تومان 
اقدام به کاشــت بیش از ســه هزار متــر مربع گل 
فصل و دائم در باغچه ها و فلاورباکس های سطح 
پایانه هــا با گل های فصل شــب بو، همیشــه بهار، 
شمعدانی و اطلسی کرده اســت.وی افزود: حدود 
هشت هزار گلدان گل در گلخانه اختصاصی سازمان 
واقع در پایانه جی تولید شده است و در پنج پایانه 
مسافربری این کلان شهر کاشته می شود.مدیرعامل 
سازمان پایانه های مسافربری شهرداری اصفهان 
تاکید کرد: با هزینه ای بالغ بــر ۱۵۰ میلیون تومان 
نسبت به زیباسازی فضای سبز، هرس درختان و 

درختچه ها، پرچین ها و گل های نر در سطح پایانه ها 
اقدام شده است.توکلی گفت: برای بهبود کیفیت و 
بهسازی خاک در سه ماه سوم ســال نیز عملیات 
چال کود، کندوکوب و کوددهی به مساحتی حدود 
۱۲ هزار متر مربع و با هزینــه ای بالغ بر ۱۵۰ میلیون 
تومان انجام شده اســت.وی ادامه داد: در راستای 
اســتقبال از نوروز، این ســازمان اقدام به کاشت و 
واکاری فلاورباکس های موجود در سطح پایانه ها 
با گل آپارتمانی و فصل کرده و نسبت به ساماندهی 
و واکاری پاسیوهای کلکسیون کاکتوس و گل های 
آپارتمانــی پایانه کاوه اقدامــات لازم صورت گرفته 

است.

برگزاری جشن درختکاری در پایانه های مسافربری 
اصفهان با کاشت 110 اصله درخت

مسئول کمیته حمل ونقل و ترافیک ستاد دائمی خدمات سفر شهر خبر داد:

افزایش پارکینگ های شهر اصفهان در نوروز
مســئول کمیته حمل ونقل و ترافیک ســتاد دائمی خدمات سفر شــهر اصفهان گفت: با توجه به 
حضور مسافران نوروزی تمهیدات لازم برای مباحث ترافیکی و افزایش پارکینگ های عمومی در 
سطح شهر انجام شده است و پارکینگ های بیت الحسین )ع(، سنبلستان و توحید نوروز ۱۴۰۳ 
به ظرفیت پارکینگ های شهر افزوده می شــود.حمید آقایی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره 
به اینکه در کمیته حمل ونقل ستاد دائمی خدمات سفر شهر اصفهان دو برنامه ریزی انجام شده 
است، اظهار کرد: بخشی از اقدامات از جمله خط کشی خیابان های سطح شهر که در برنامه مناطق 
پانزده گانه قرار دارد، در آستانه نوروز انجام می شود.وی با بیان اینکه نصب تابلوهای علائم و ایمنی 
بزرگراه ها برنامه دیگر کمیته حمل ونقل است که تلاش می شود تا پایان اسفند سال جاری به پایان 
برسد، افزود: با توجه به حضور مسافران نوروزی تمهیدات لازم برای مباحث ترافیکی و افزایش 
پارکینگ های عمومی در سطح شــهر انجام شده اســت، همچنین پارکینگ های بیت الحسین 
)ع( و سنبلستان در اطراف میدان امام )ره( و پارکینگ خیابان توحید در نوروز ۱۴۰۳ به ظرفیت 

پارکینگ های شهر افزوده می شود.
مسئول کمیته حمل ونقل و ترافیک ستاد دائمی خدمات سفر شهر اصفهان با بیان اینکه زمان بندی 
تقاطع ها و اطلاع رسانی در اپلیکیشن »نشان« انجام می شــود، ادامه داد: اطلاعات پارکینگ ها 
در اپلیکیشــن »اصفهان من« بارگذاری شده است که مســافران می توانند ظرفیت خالی آن ها 
را مشــاهده و با اطمینان خاطر از آن ها اســتفاده کنند.آقایی تاکید کرد: تلاش می کنیم حداکثر 
پیش بینی های انجام شده در کمیته حمل ونقل و ترافیک ستاد دائمی خدمات سفر شهر اصفهان 

را به سرانجام برسانیم.

رییس اداره هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری اصفهان مطرح کرد:
شهرتکانی در آستانه نوروز 140۳

رییس اداره هماهنگی و نظارت بر خدمات شــهری شهرداری اصفهان گفت: رنگ آمیزی، کاشت 
گل و نظافت سطح این کلان شــهر در آســتانه نوروز ۱۴۰۳ در مرحله عملیاتی قرار دارد، همچنین 

خانه تکانی محلات در سطح مناطق پانزده گانه این کلان شهر در حال انجام است.
رامین میرعســگری در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با بیان اینکه حوزه خدمات شــهری شهرداری 
اصفهان در برنامه ریزی شب عید به صورت ویژه عمل کرده است، اظهار کرد: در اسفند سال جاری 
رنگ آمیزی جداول و آماده سازی شهر آغاز شده اســت و در کنار آن موضوع ستادهای انتخابات 
و تبلیغات انتخاباتی سطح شهر نیز دنبال شــد.وی با بیان اینکه هفته گذشته یکی از هفته های 
پرکار برای حوزه خدمات شهری بود، افزود: بارش های سطح شهر، یکی دیگر از دغدغه های حوزه 
خدمات شهری طی هفته گذشته بود.رییس اداره هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری 
اصفهان با بیان اینکه شــهر در حال آماده سازی برای استقبال از مســافران نوروزی است، تاکید 
کرد: در حال حاضر اقداماتی همچون رنگ آمیزی، کاشت گل و نظافت و پاک سازی سطح شهر در 
مرحله عملیاتی قرار دارد، همچنین خانه تکانی محلات در سطح مناطق پانزده گانه این کلان شهر 
در حال انجام است.میرعسگری گفت: از هفته گذشــته با آغاز بارش برف و باران، تمام نیروهای 

خدمات شهری در حالت آماده باش قرار گرفتند.
وی ادامه داد: تمام عوامل اجرایی در سطح شــهر و ۲۴۰۰ پاکبان به همراه سیستم های مکانیزه 
شست وشو نسبت به پاک سازی شــهر از تبلیغات انتخاباتی اقدام کردند.رییس اداره هماهنگی 
و نظارت بر خدمات شهری شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: حدود ۳۰ میلیارد تومان هزینه در 
راستای رنگ آمیزی جداول سطح شهر انجام شــده است و این موضوع در مرحله اجرا قرار دارد.

میرعســگری گفت: طرح رنگ آمیزی جداول سطح شهر برای ســال آینده همچون سال جاری 
اجرا می شود.

با مسئولان

خبر روزاخبار

 احداث مدرسه سوارکاری با 
مشارکت بخش  خصوصی 

در اصفهان
مدیرعامــل ســازمان ســرمایه گذاری و 
مشارکت های مردمی شــهرداری اصفهان از 
احداث خانه ســوارکاری اصفهان در منطقه ۱۲ 
با مشارکت بخش  خصوصی خبر داد.مسعود 
حیدری در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: 
شورای اسلامی شهر و شهردار اصفهان همواره 
تاکید فراوانی بر ایجاد تنوع در پروژه های شهری 
دارند و بر این اســاس سازمان سرمایه گذاری 
و مشــارکت های مردمی شــهرداری اصفهان 
سعی دارد صرف نظر از حقوق مادی شهرداری، 
تا جایی که منافع عمومی شــهر تامین شود، 
به ایجاد بســترهای متنوع مشارکت با بخش 
خصوصی اقدام کند تــا در حوزه های مختلف 
امکان خدمت رســانی به شــهروندان فراهم 
شــود و اصفهان را به شــهری پویا و زنده برای 
زندگی تبدیل کند.وی با اشــاره بــه ضرورت 
مهندسی خواسته به عنوان کلیدواژه راهبردی 
سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شــهرداری اصفهان افزود: هیئت ســوارکاری 
استان با توجه به ظرفیت های این رشته ورزشی 
در اصفهان، از مدت ها قبــل پیگیر مکان یابی 
برای احداث مدرسه و مانژ سوارکاری در اصفهان 
بود و شــهرداری با درک ایــن موضوع با توجه 
به ویژگی های این رشــته ورزشــی که در دین 
اسلام نیز مورد تاکید فراوانی قرار گرفته است، 
پا به صحنه نهاد تا با هم افزایی سایر نهادهای 
متولی، زمینه استعدادیابی و بلوغ این رشته را 

در اصفهان فراهم کند.
مدیرعامــل ســازمان ســرمایه گذاری و 
مشــارکت های مردمی شــهرداری اصفهان با 
تاکید بر استفاده بهینه از دارایی های شهر ادامه 
داد: هریک از نهادهای دولتی و غیردولتی در 
شهر اصفهان دارای توان و ظرفیت های مختص 
به خود هســتند که اگر با هم افزایی یکدیگر و 
در راســتای منافع عمومی و با هــدف ایجاد و 
ارائه خدمــات بهتر به شــهروندان به تعامل و 
تفاهم برسند، اتفاقات بسیار خوبی را در تمام 
بخش های شــهر رقم خواهنــد زد و همه از 

منافع حاصل از آن منتفع می شوند.

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری اصفهان گفت: هفت بازی جدید این سازمان با حدود ۴۰۰ قطعه برای بارگذاری در پارک های مناطق پانزده گانه و 
ناژوان این کلان شهر آماده شده است و از این بازی ها رونمایی شد.حمید قنادنیا در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: هفت بازی جدید سازمان زیباسازی 

شهرداری اصفهان با حدود ۴۰۰ قطعه برای بار گزاری در پارک های مناطق پانزده گانه و ناژوان این کلان شهر آماده شده است.
وی با بیان اینکه این بازی ها برای نخستین بار در کشور در مقیاس شهری و شــهروندی طراحی و ساخت شده است، افزود: این بازی ها شامل تک بال، 
مبلمان فوتبالی، فانل بال، بســکتبال خانواده، گل کوچک و هدف گیری بزرگ و کوچــک بوده و هر کدام دارای ویژگی هــای منحصربه فرد در زمینه فنی 
تخصصی و در زمینه اثربخشی ورزشی است.مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری اصفهان تاکید کرد: شاخص های قابل ارزیابی هر کدام از این بازی ها 
برای شناخت بیشتر شهروندان در نظر گرفته شد و در حال حاضر می توان گفت که این رویداد سرآغازی برای افزایش نرخ سلامت جامعه، توسعه سرانه 

ورزشی، توسعه ورزش همگانی و قهرمانی رشته های مختلفی از جمله فوتبال، فوتسال، سپک تاک را، والیبال و بسکتبال است.

 رونمایی از ۷ بازی جدید در سطح شهر اصفهان

 برگزاری کمیته 
نظارتی شورای شهر 
اصفهان در منطقه ۶

کمیته نظارتی شــورای اسلامی 
شــهر اصفهــان روز یکشــنبه 
ســیزدهم اســفند در منطقه ۶ 

شهرداری برگزار شد.

عکس خبر

عکس: ایمنا

 نایب رییس شورای شهر اصفهان مطرح کرد:

واکاری درختان در آستانه روز 
درختکاری

نایب رییس شورای اسلامی شــهر اصفهان جزئیات 
موارد مطرح شــده در جلســه این هفته کمیسیون 
تلفیق شورای اســلامی این کلان شهر را تشریح کرد.

سیدامیر سامع در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره به 
موارد مطرح شده در جلســه هفته گذشته کمیسیون 
تلفیق شــورای اسلامی شــهر اصفهان اظهار کرد: در 
جلسه تلفیق چند موضوع از جمله دریافت تسهیلات 
برای ســازمان پایانه ها و شــرکت واحد اتوبوسرانی 
بــرای اورهال کــردن اتوبوس ها مورد بررســی قرار 

گرفت.
وی افــزود: موضوع دیگــر تامین بخشــی از منابع 
مطالبــات شــهرداری در پروژه های قطار شــهری 
و خرید اتوبــوس بود، چراکــه ایــن پروژه ها جزو 
حمل ونقــل پاک محســوب می شــود و در کاهش 
آلودگی هوا تاثیر بســزایی دارد.نایب رییس شورای 
اسلامی شــهر اصفهان خاطرنشان کرد: در این راستا 
قرار شــد از منابع اشــخاص حقیقــی و حقوقی تا 
ســقف ۱,۲۰۰ میلیارد تومان اســتفاده کنیم تا بتوان 
مطالبات پیمانکاران را پرداخت کرد، در واقع به ازای 
پروانه های ساختمانی که در سال جاری و آینده صادر 
می شــود، تهاتر و بدهی پیمانــکاران این پروژه های 
شهرداری تسویه خواهد شد.ســامع تصریح کرد: تا 
پایان سال بازپرداخت تعهدات به پیمانکاران مربوط 
به پروژه های قطار شــهری و خرید اتوبوس عددی 
بالغ بــر ۳,۰۰۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شــده که 
این رقم بیشــترین عدد نسبت ســال های گذشته 
بوده است.نایب رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان 
افزود: موضوع دیگر درباره واگذاری خدمات تجمیع 
ساختمان های شهرداری به بخش خصوصی است که 
مجوز برگزاری مزایده صادر شده، همچنین تشریفات 
قانونی آن در حال انجام اســت. وی بــا بیان اینکه 
خانه تکانی شــهر در حال انجام اســت، خاطرنشان 
کرد: واکاری درختان شــهر برای جایگزینی درختان 
آســیب دیده و خطرآفرین در دســتور کار شهرداری 

است.
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با حمایت و همراهی مدیر درمان تامین اجتماعی استان اصفهان و با همکاری 
انجمن ریه ایران طی دو روز سمینار، هیپرتنشن پولمونر و کارگاه تئوری و عملی 
کتتریسم قلب راست در بیمارستان دکتر شــریعتی برگزارشد.به گزارش اداره 
روابط عمومی مدیریت درمان؛به نقل از روابط عمومی بیمارستان دکتر شریعتی  
کارگاه کتتریسم قلب راست برای اولین بار در استان اصفهان و  در بیمارستان دکتر 
شریعتی اجرا شد. این دوره آموزشی در دو بخش تئوری )٢ ساعت( و عملی ٦ 
ساعت طی دو روز برگزار شد که دکتر رشیدی از دانشگاه علوم پزشکی تبریز و دبیر 
انجمن ریه ایران، مدیریت علمی کارگاه را بر عهده داشت که با همراهی اعضای 
گروه قلب بیمارستان دکتر شریعتی طراحی و اجرای کارگاه انجام  شد.گفتنی 
است؛ دستیاران فوق تخصص از تهران )بیمارستان مسیح دانشوری و  بیمارستان 
شریعتی(، مشهد، اصفهان به همراه همکاران متخصص و فوق تخصص از رشته 
های ریه و قلب از استان های فارس، چهارمحال و بختیاری  و اصفهان در کارگاه 
شرکت داشتند.دکتر بقایی، پزشک فوق تخصص ریه بیمارستان دکتر شریعتی  
اجرایی شدن انجام کتتریسم قلب راست در مدیریت بیماران را بسیار راهگشا 
و مفید عنوان کرد و گفت: به لطف خداونــد و همت اعضای گروه قلب و داخلی 
)ریه( بیمارستان دکتر شریعتی اصفهان ادامه خواهد یافت و امیدواریم با این کار 

گامی مثبت در مدیریت این بیماری در جامعه برداشته شود.وی در پایان ضمن 
تشکر از حمایت مدیر درمان تامین اجتماعی اســتان اصفهان، همکاران گروه 
قلب بیمارستان دکتر شریعتی و انجمن ریه ایران گفت: امیدواریم تا به زودی 
و با مساعدت گروه قلب بیمارستان شریعتی و همچنین همفکری و همراهی 
اساتید دانشگاه علوم پزشکی اصفهان و انجمن های علمی قلب و ریه نسبت به 
راه اندازی کلینیک جامع مدیریت بیماران مبتلا به هیپرتنش پولمونر در مدیریت 
درمان تامین اجتماعی استان اصفهان اقدام کنیم.گفتنی است؛ طبق آمار گزارش 
شــده بین المللی حدود یک درصد از جمعیت ایران به بیماری پرفشاری خون 
ریوی مبتلا هستند که سالانه منجر به آسیب های جدی به کیفیت زندگی بیماران 
و افزایش ناتوانی و مرگ و میر می شود. تشخیص و درمان بیماران مستلزم به 
کارگیری روش های تشــخیصی دقیق و اســتفاده از تکنولوژی خاص دارد که 
تاکنون در هیچ یک از مراکز تخصصی و فوق تخصصی اســتان اصفهان انجام 
نشده  و به نوعی کاستی در سیر مدیریت این بیماری وجود دارد که منجر به درمان 
های نابجا و بعضا آسیب زا در بیماران می شود.کتتریسم قلب راست به عنوان 
روش استاندارد طلایی برای تشخیص و تعیین طرح درمان در بیماری پرفشاری 

خون ریوی محسوب می شود که تا امروز در استان اصفهان انجام نشده است.

مدیرکل تامین اجتماعی استان اصفهان گفت: خبرنگاران با بیمه رسانه الزاما 
مشمول سختی کار نمی شوند چرا که برخی مدیران مسئول خانواده و آشنایان 
خود را بیمه کرده اند.به گزارش خبرنگار مهر؛ در ماده 12 قانون بازنشســتگی 
مشاغل سخت و زیان آور که در سال 1380 توسط مجمع تشخیص مصلحت 
نظام به تایید رسید به حرفه خبرنگاری و روزنامه نگاری اشاره شده که به گفته 
مدیر کل تامین اجتماعی استان اصفهان، ســختی کار توسط یک کمیته چند 
نفره بررسی و پس از تحقیق و بررسی مهر سختی کار بر بیمه خبرنگاران حک 
می شود و الزاما داشتن بیمه رسانه دال بر شمولیت سختی کار نمی شود.سختی 
کار به آن دســته از خبرنگارانی که دارای بیمه رسانه هستند و پس از تحقیق و 
بررسی مشخص بشــود که از خانواده مدیر مســئول بودند و صرفا در خانه یا 
دفتر کار اقدام به تهیه خبر و یا درج اخبار کپی می کردند، اختصاص نمی یابد و 
فقط خبرنگارانی که گزارشــات تحقیقی و میدانی تهیه می کنند به عنوان مثال 

خبرنگاران صدا و سیما که در صحنه حضور دارند، اختصاص می یابد.
مدیرکل تامین اجتماعی استان اصفهان در این ارتباط در گفت وگو با خبرنگار 
مهر با اعلام اینکه به دنبال افزایش قانون ســن بازنشســتگی که یک قانون 
معمول در دیگر کشورهاست و این خواسته چندین ساله تامین اجتماعی برای 
پایداری این صندوق است، تنها مشاغلی که تمام آیتم های سختی کار را داشته 
باشد از محیط کار، ابزار آلات کاری، شغل سخت و ... مشمول قانون افزایش 
سن بازنشستگی نمی شوند، اظهار کرد: برخی از مشاغلی که تنها بخشی از آن 
سختی کار محسوب می شود تحت قانون سن بازنشستگی قرار می گیرند که 

به زودی جزئیات آن اعلام می شود.

صندوق تامین اجتماعی یک صندوق بین شغلی است
مرتضی حاجی کاظمی ادامه داد: صندوق تامین اجتماعی یک صندوق دولتی 
نیست که نگرانی از بابت عدم پایداری آن نداشته باشیم بلکه یک صندوق بین 
شغلی است و همواره پول از افراد بیمه شده دریافت و هزینه افراد بازنشسته 
را پرداخت می کنیم و با توجه به اینکه با افزایش جمعیت سالمندان در کشور 

مواجه هســتیم بنابراین برای حفظ و پایداری صندوق باید سن بازنشستگی 
را افزایش دهیم.مدیرکل تامین اجتماعی اســتان اصفهان بــا بیان اینکه در 
کشورهای دیگر ســن بازنشستگی بالاســت و در ایران نیز این قانون را وضع 
کردیم، اضافه کرد: در گذشــته یک فردی که 60 سال داشت با حداقل 10 سال 
پرداخت بیمه مشمول بازنشستگی می شــد که طی اجرای آن صندوق دچار 
تضرر شد و 10 سال را به 20 ســال افزایش دادیم.وی با اشاره به اینکه در حال 
حاضر یک خانم مثلا 70 ساله در صورتی که شاغل نباشد و هیچ منبع درآمدی 
نداشته باشد می تواند درخواست دریافت حقوق پدر متوفی خود را بدهد حتی 
اگر 20 سال پیش پدر خود را از دست داده باشد، گفت: خدمات تامین اجتماعی 
بسیار گسترده است و برای نگه داشتن صندوق تامین اجتماعی نیاز به اجرای 

طرح ها و برنامه های متعددی از جمله افزایش سن بازنشستگی است.

با افزایش تعرفه بیمه ها در هر سال شاهد ریزش بیمه شدگان هستیم
مدیر کل تامین اجتماعی اســتان اصفهان تصریح کرد: همه ساله با افزایش 
تعرفه بیمه در 4 ماهه اول سال با ریزش بیمه شــدگان مواجهیم و از تیرماه با 
رشد بیمه شدگان مواجهیم که در شش ماه دوم سال این آمار افزایش بیشتری 

می یابد و امسال نسبت به سال گذشته 2.6 دهم درصد رشد داشته است.
حاج کاظمی معتقد است در بدبینانه ترین حالت اگر 30 درصد از جمعیت بیمه 
شده اســتان اصفهان از خدمات تامین اجتماعی احساس نارضایتی نداشته 
باشند که البته عدد قابل توجهی است، باعث می شــود که 70 درصد خدمات 
مطلوب تامین اجتماعی به چشــم نیاید و فکر کنید تامین اجتماعی خدمات 

خوبی ارائه نمی دهد.
وی از الکترونیکی شده 50 خدمت تامین اجتماعی خبر داد و افزود: در استان 
اصفهان بالای 67 درصد جمعیت تحت پوشــش بیمه هستند که این رقم در 
کشور برابر با 52 درصد است که 3 میلیون و 7۹5 هزار نفر بیمه شده در اصفهان 
ثبت شده که به طور میانگین بالغ بر 3 هزار و 200 میلیارد تومان مستمری بگیر 

می شوند.

معاون فرهنگی شــهردار و رییس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشــی 
شهرداری اصفهان از برپایی نمایشگاه قرآن و عترت اصفهان در اسفندماه سال 
جاری که با هدف انس بیشتر جامعه با قرآن  برگزار می شود، خبر داد و گفت: 
از 2٠٠ غرفه متقاضی شــرکت در نمایشگاه، 12٠ مجموعه شرکت می کنند و 2٠ 

غرفه به صورت ویژه بر خانواده و نوجوان کار خواهد کرد.
کمال حیدری، در نشست خبری نمایشگاه قرآن و عترت اصفهان، اظهار کرد: 
هدف از برگزاری نمایشگاه قرآن انس بیشتر جامعه با قرآن است، امیدواریم 
با تمهیدات اندیشیده شده این نمایشــگاه از 1۹ تا 25 اسفند و در محل سابق 
نمایشگاه های اصفهان در پل شهرستان برگزار شود و  برنامه ها از ساعت 15 تا 
22 ادامه خواهد داشت. البته نمایشــگاه قرآن از ساعت 2٠ تا 23 برنامه های 
استیجی دارد. وی با بیان اینکه 2٠٠ مجموعه برای استقرار در نمایشگاه اعلام 
آمادگی کردند، افزود: از قرآن باید  درس گرفت زیرا از دستورات آن بهره کافی 
را نبردیم، امیدواریم با برگزاری رویدادهای جهانی برای قرآن و دین، نور قرآن 
تجلی بیشتری پیدا کند.معاون فرهنگی شــهردار و رییس سازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: در نمایشگاه کمیته های 
مختلفی از جمله اجرایی و پشتیبانی مشغول به فعالیت هستند تا نقاط ضعف 
سال های قبل را پوشش دهند و از سویی تمرکز مخاطب بر نوجوانان و جوانان 
شــده تا به غنای هدف بیفزایند.وی با بیان اینکه یکــی از برنامه های اصلی 
نمایشگاه تجلیل از فعالان قرآنی خواهد بود، گفت: برنامه های  مناجات خوانی 
و رونمایی از آثــار هنــری هنرمنــدان و نرم افزارهای جدید قرآنــی از جمله 
برنامه های جنبی این نمایشگاه است.حیدری درخصوص ویژه برنامه های ماه 
مبارک رمضان، اعلام کرد: در تلاش هســتیم با فراخوان های مناسبتی حامی 
و پشتیبان برنامه ها باشــیم. برای ماه مبارک رمضان موضوع جزءخوانی در 
چهارباغ و مسجدســید را مدنظر داریم و ویژه ســال تحویل در گلستان شهدا 

برنامه های ویژه ای خواهیم داشت.

قرآن شاه کلید مشکلات است
سیدمهدی ســیدین نیا، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان، نیز 
در این جلسه اظهار کرد: ما باید قرآن را در دستور کار خود قرار دهیم تا بسیاری 
از مشکلات حل شــود، قصد داریم با برنامه ریزی های انجام شده نمایشگاه 
قرآن را به بهترین شکل برگزار کنیم.وی درباره فلسفه معماری مساجد افزود: 
هنرمندان با درک عمقی به آیات قرآن خالق اثر هنری بی نظیری هستند و این 
نشان می دهد توجه به قرآن ثمره های بسیار زیادی خواهد داشت و شاه کلید 
مشکلات اســت. باتوجه به اینکه یکی از بزرگ ترین غرفه های نمایشگاه ویژه 
آموزش و پرورش اســت، برنامه ریزی هایی برای اردو و حضور دانش آموزی 
در نظر گرفته است.مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان اصفهان، با بیان 
اینکه 17 بخش اجرایی برای برگزاری این نمایشــگاه همکاری کردند، گفت: 
ســازمان فرهنگی شــهرداری، اداره کل اوقاف، حوزه هنــری، دفتر تبلیغات 
اســلامی، موسســه نور نهج البلاغه، جامعه المصطفی، آستان قدس رضوی، 
اتحادیه موسســات قرآنی، حوزه علمیه، بنیاد مهدویت، نماینده ولی فقیه در 
دانشگاه های استان، انجمن روزنامه نگاران مســلمان، اداره فرهنگ و ارشاد 
دستگاه هایی مشــارکت کننده ای هســتند که در برنامه ریزی امور نمایشگاه 

همکاری کردند.

با اســتفاده از تمام ابزارها مفاهیم قرآنی را به کودکان و نوجوانان منتقل 
می کنیم

میثم بکتاشیان، معاون فرهنگی هنری سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شــهرداری اصفهان اظهار کرد: از 2٠٠ غرفه متقاضی شــرکت در نمایشــگاه، 
12٠ مجموعه شــرکت می کنند و 2٠ غرفه به صورت ویژه کار خواهند کرد. ویژه 
برنامه ای نیز برای حافظان و قاریان روشندل، همایش مدیران مراکز فرهنگی-

قرآنی و پویش می خوانمت از دیگر برنامه های قابل اجراست.
وی با بیان اینکه امیدواریم با حضور تشــکل های قرآنی از این از نمایشــگاه 
استقبال خوبی شود، افزود: در این نمایشگاه کودک و نوجوان در رأس هستند 
و تلاش کردیم همه اقشار جامعه و شــهروندان با این نمایشگاه ارتباط برقرار 
کنند. هدف از تشکیل دفتر قرآن و نهج البلاغه در شهرداری، نشان دادن توجه 
ویژه شهرداری به این حوزه و بهره مندی شهروندان و اعضا از قرآن است. قصد 
داریم با استفاده از تمام ابزارها مفاهیم را به دور از شعار به کودکان و نوجوانان 

منتقل کنیم و براین اساس از بازی های فکری و رومیزی نیز بهره می بریم.
معاون فرهنگی هنری سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان، 
در پایان تصریح کرد: اگر موسساتی هستند که با ایده های ویژه فعالیت دارند؛ 
اما فضای شهری و منابع ندارند، این دفتر با آن ها همکاری می کند تا ایده های 
آن ها اجرایی شــود.محمد گیوی، معــاون امور نمایشــگاهی، برنامه ریزی و 
بازاریابی شرکت نمایشگاه های بین المللی اصفهان، اظهار کرد: بخش اجرایی 
نمایشگاه قرآن برعهده شرکت نمایشگاه است و هنوز فضا در حال آماده سازی 
است، در این دوره ۹4 غرفه در 2 هزار و 250 مترمربع پیش بینی شده و باتوجه به 
محدودیت متراژ، موضوع فروش ملزومات عفاف و حجاب را نخواهیم داشت 

و قصد داریم غنای محتوایی مدنظر قرار بگیرد.
سید هاشــم موســوی، مدیر مرکز توســعه فعالیت های قرآن و نهج البلاغه 
شــهرداری اصفهان نیز، اظهار کرد: امســال ویژه برنامه ای با عنوان چارسوق 
قرآنی برای پیوند میان مجموعه های فرهنگی و مدارس در نظر گرفته شــده 
تا از مدیران مدارس دعوت شود و مجموعه ها برنامه های خود را برای اجرا در 

مدارس ارائه دهند.

مدیر سازمان دانش آموزی اســتان اصفهان از برگزاری جشن نیکوکاری در 5600 
مدرسه استان اصفهان با مشارکت یک میلیون دانش آموزان استان اصفهان خبر 
داد.اکبر رحمتی اظهار داشت: در آستانه فرارســیدن عید نوروز، به رسم نیکوکاری 
و نوع دوستی، جشن نیکوکاری هم زمان با سراسر کشور در کلیه مدارس استان و 
مراسم نمادین استانی در دبستان اسدی مدیرت آموزش و پرورش ناحیه 6 اصفهان 
برگزار می شود.وی از برگزاری جشــن نیکوکاری با همکاری کمیته امداد و آموزش 
و پرورش در سطح مدارس اســتان اصفهان خبر داد و افزود: در جشن نیکوکاری 
جمع آوری کمک های نقدی مدنظر در کنار هدف یعنی اصلی اشاعه فرهنگ احسان 
و نیکوکاری مورد توجه است؛ جشن نیکوکاری تمرین انسان دوستی است که باید 
دانش آموزان از همان ابتدای تحصیل در مدرســه فراگیرند و به یاد داشــته باشند 

بنی آدم اعضای یکدیگرند و چنانچه فردی دچار مشــکل شود وظیفه ماست که به 
یاری او بشتابیم.رحمتی با اشاره به اینکه جشن نیکوکاری در 5600 مدرسه سراسر 
استان اصفهان و با مشــارکت یک میلیون دانش آموز اســتان برگزار خواهد شد ، 
ادامه داد: همچنین علاوه بر دانش آموزان کادر مدارس از جمله مجموعه مدیریت 
و معلمین گرامی نیز در برگزاری جشن عاطفه ها مشارکت فعال دارند.مدیر سازمان 
دانش آموزی اســتان اصفهان گفت: اســتفاده از ظرفیت دانش آموزان و مربیان 
پیشتاز سازمان دانش آموزی برای ترویج کار خیر در مدارس می تواند بسیار تاثیرگذار 
باشــد.وی تصریح کرد: کمک های نقدی و غیرنقدی جمع آوری شــده از خیران و 
دانش آموزان و نیک اندیشان استان با رعایت حفظ عزت نفس و کرامت انسانی در 
مدارس با اولویت دانش آموزان نیازمند همان مدرسه در بین دانش آموزان توزیع شد.

معاون هوش مصنوعــی هلدینگ پتروپالایش اصفهان، با اشــاره به اینکه 
معاونت هوش مصنوعی در پالایشــگاه اصفهان از شــهریور ماه به صورت 
رسمی فعالیت خود را آغازکرد، گفت:بر اســاس سند راهبردی برنامه های 
این معاونت در12 فصل هدف گذاری شــده اند که تمامی قسمت های این 

شرکت ازهوشمند مصنوعی بهره مند خواهند شد.
مهندس منصورخادمی، معــاون هوش مصنوعی هلدینــگ پتروپالایش 
اصفهان با اشــاره به اینکه درحال حاضر50 طرح در این شــرکت در دست 
اجراســت، تصریح کرد: اجرای طرح میزخدمت در بخش منابع انسانی به 
وسیله هوش مصنوعی از جمله طرح های مورد اجرا در پتروپالایش اصفهان 
اســت که  به زودی به مرحله اجرا می رســد، در قالب این طرح با استفاده 
ازچت بات)chatbot( تعامل گفتاری میان بخــش های مختلف رخ می 
دهد و کارکنان می توانند ســوالات خود را مطرح و پاسخ مناسب دریافت 
کنند.معاون هوش مصنوعی هلدینگ پتروپالایش اصفهان افزود: همچنین 
بخش مدیریت دانش  HSE )مدیریت ایمنی و بهداشت و محیط زیست( 

و آتش نشانی نیز از میز خدمت هوش مصنوعی بهره مند خواهند شد.
وی با اشــاره به اینکه به وســیله فناوری هوش مصنوعی طرح کنترل تردد 
درشهرک شهید منتظری و پالایشــگاه اصفهان به اجرا در می آید ،گفت : با 
اجرای این طرح ضریب امنیت بالا خواهد رفت واز نفوذ افرادی که مرتبط با 

مجموعه نیستند، جلوگیری به عمل خواهد آمد.
خادمی، تاکید کرد: دیگر طرح مورد اجرا در پتــرو پالایش اصفهان اجرای 
طرح سیستم ایمنی با استفاده ازهوش مصنوعی برای واحد های عملیاتی 
و تجهیزات است که در موارد خاص نظیرکنترل آتش برای نیروها، تجهیزات 
و لوازم مورد نیازوهمچنین شرایط اســتحفاظی و ناایمن پیگیری و رد یابی 
انجام می شــود.معاون هوش مصنوعی هلدینگ پتروپالایش اصفهان، با 
اشاره به اینکه برای کنترل تردد در شهرک شــهید منتظری نیزطرح کنترل 
تردد به صورت ویژه اجرا می شود، تصریح کرد: طرح دیگری که در معاونت 
هوش مصنوعی پالایشگاه طراحی شده است  استفاده از هوش مصنوعی 

در کوره هاست تا بتوانیم میزان شعله کوره ها را کنترل کنیم .
وی با اشــاره به اینکه برای انجام 50 طرح هوش مصنوعی در پترو پالایش 
اصفهان هزینه 300 میلیــارد تومانی اختصاص یافته اســت، افزود: طرح 

دیگری که در معاونت هــوش مصنوعی به آن توجه شــده طرح برندینگ 
)Branding( این شرکت دربین مردم ومسئولان است تا بتوانیم تفکرات 
اشــتباه که در مورد این شــرکت و آلاینده بودن آن در بین مردم رواج یافته 

است را اصلاح کنیم.
خادمی به این نکته اشاره کرد که استفاده از ربات های راهنما از دیگر برنامه 
های معاونت هوش مصنوعی در پالایشــگاه اصفهان است که با دقت برای 

آن برنامه ریزی شده است.
وی گفت: به این مسئله واقف هستیم که با استفاده ازفناورهای نو ظهورباید 
شرایط بی خطررا در شرکت را به خوبی حفظ  کنیم و ما در تمامی آیتم هایی 

که در این بخش وجود دارد، همه جوانب را مد نظر قرار داده ایم.
معاون هوش مصنوعــی هلدینگ پتروپالایش اصفهــان، درادامه صحبت 
های خود به این نکته اشــاره کرد که برنامه های هــوش مصنوعی در پترو 
پالایش اصفهان در دو کمیته کارشناسی وکمیته عالی با حضور مدیرعامل و 
معاونین شرکت  با در نظر گرفتن تمامی ابعاد و شرایط مورد بررسی قرارمی 
گیرد و سپس به مرحله اجرا می رسد.وی با اشاره به اینکه تا مرداد ماه سال 
1403 تمامی 50 طــرح هوش مصنوعی در پترو پالایــش اصفهان به اتمام 
می رسد، افزود:بعد از اتمام این طرح ها به سراغ طرح های پیچیده بعدی 

خواهیم رفت.

در بیمارستان دکتر شریعتی اصفهان انجام شد؛
باز شدن پنجره ای نو برای تشخیص و درمان بیماران مبتلا به بیماری 

پرفشاری خون ریه

مدیرکل تامین اجتماعی استان اصفهان:

خبرنگاران با بیمه رسانه الزاما مشمول سختی کار نمی شوند
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان در نشست خبری نمایشگاه قرآن و عترت در اصفهان:

قرآن، شاه کلید مشکلات است

برگزاری مراسم جشن نیکوکاری در ۵۶۰۰ مدرسه استان اصفهان

معاون هوش مصنوعی هلدینگ پتروپالایش اصفهان خبرداد:

  ۵۰ پروژه هوش مصنوعی تا مرداد ماه سال آینده در پتروپالایش 

اصفهان به اتمام می رسد
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